**ПРОЄКТ**

„Затверджено”

Рішенням сесії Ірпінської міської ради

від «\_\_» \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ 2021р. № \_\_\_\_\_\_\_

**Програма**

**соціально-економічного та культурного розвитку**

**Ірпінської міської територіальної громади на 2022 рік та основні напрями розвитку на 2023-2024 роки**

**ПАСПОРТ**

(загальна характеристика проекту)

**Програми соціально-економічного та культурного розвитку**

**Ірпінської міської територіальної громади на 2022 рік та основні напрями розвитку на 2023-2024 роки**

|  |  |
| --- | --- |
| 1. Ініціатор розроблення проекту | Ірпінська міська рада |
| 2. Дата, номер і назва розпорядчого документу органу виконавчої влади про розроблення Програми | Постанова Кабінету Міністрів України від 26.04.2003 № 621 «Про розроблення прогнозних і програмних документів економічного і соціального розвитку та складання проекту державного бюджету» |
| 3. Розробник Програми | Відділ економіки та стратегічного планування виконавчого комітету Ірпінської міської ради |
| 4. Відповідальний виконавець | Відділ економіки та стратегічного планування виконавчого комітету Ірпінської міської ради |
| 5. Учасники Програми  (співвиконавець) | Структурні підрозділи виконавчого комітету Ірпінської міської ради, організації та територіальні управління міста, села Михайлівка-Рубежівка, Забуччя, Козинці та Діброва |
| 6. Термін реалізації Програми | 2022 рік |
| 7. Перелік місцевих бюджетів, які беруть участь у виконанні Програми | Виконання заходів Програми буде здійснюватися за рахунок коштів місцевого бюджету, позабюджетних коштів, коштів підприємств і організацій та інших джерел фінансування, що не суперечать чинному законодавству |
| 8.Загальний обсяг фінансових ресурсів, необхідних для реалізації Програми, всього:  у тому числі:  8.1. кошти місцевого бюджету | Виконання заходів Програми буде здійснюватися шляхом фінансування місцевих комплексних і цільових програм за кошти державного бюджету у вигляді цільових капітальних субвенцій та коштів Державного фонду регіонального розвитку, обласного, місцевого бюджетів, та інших джерел, не заборонених чинним законодавством |

**Зміст**

ст.

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
|  | | Вступ………………………………………………………………..……………… | **5** |
| **1.** | | **Аналіз економічного і соціального розвитку Ірпінської міської територіальної громади за 2021 рік**……………………………………………. | **6** |
| [**2.**](#_Toc181179004) | | **Мета, завдання та заходи економічного і соціального розвитку**  **Ірпінської міської територіальної громади на 2022-2024 роки**………..…… | **28** |
|  | | Пріоритети: |  |
| 2.1. | | Соціальна сфера…………………………………………….……………………... | **29** |
| 2.1.1. | | Зайнятість населення та ринок праці ………………..……….………………….. | **29** |
| 2.1.2. | | Грошові доходи населення………….…………………………………................. | **30** |
| 2.1.3. | | Соціальний захист населення…………………….…………………..................... | **30** |
| 2.1.4. | | Демографічний розвиток підтримка сім’ї та молоді..…………………………... | **31** |
| 2.1.5. | | Житлово-комунальне господарство…………………………...…………………. | **32** |
| 2.1.6. | | Містобудування та архітектура…………………………………………………... | **32** |
| 2.2. | | Гуманітарна сфера ………………………………………………………………... | **33** |
| 2.2.1. | | Охорона здоров’я………………………………………………………………….. | **33** |
| 2.2.2. | Освіта…………………………………………………….…………………………. | | **34** |
| 2.2.3. | Культура і туризм…………………………………………………………………. | | **34** |
| 2.2.4. | Фізична культура і спорт………………………………………………….……… | | **36** |
| 2.3. | Природокористування та безпека життєдіяльності ……………………………. | | **36** |
| 2.4. | Регуляторна політика та розвиток підприємництва………………………..…… | | **37** |
| 2.5. | Розвиток реального сектору економіки ……………………………..…….…….. | | **38** |
| 2.5.1. | Промисловість ………………………………………………………..…………… | | **38** |
| 2.5.2. | Транспорт ………………………………………………………………………….. | | **39** |
| 2.5.3. | Зв’язок……………………………………………………………………………… | | **39** |
| 2.5.4. | Розвиток споживчого ринку та сфери послуг…………………………………… | | **40** |
| 2.6. | Інвестиційна та зовнішньоекономічна діяльність ………………………………. | | **40** |
| 2.7. | Фінансові ресурси …………………………………………………………….…... | | **41** |
| 3. | **Джерела фінансування програми економічного і соціального розвитку Ірпінської міської територіальної громади на 2022-2024 роки**…………….. | | **42** |
|  | Додаток 1: Прогнозні показники економічного і соціального розвитку Ірпінської міської об’єднаної територіальної громади у 2022-2024 роках……. | | **43** |
|  | Додаток 2: Перелік програм фінансування яких передбачено в 2022 році……. | | **44** |

|  |
| --- |
|  |

**ВСТУП**

Програма соціально-економічного та культурного розвитку Ірпінської міської територіальної громади на 2022 рік та основні напрями розвитку на 2023-2024 роки (далі – Програма) розроблена з метою аналізу соціально-економічної ситуації в місті Ірпені та селах Михайлівка-Рубежівка, Забуччя, Козинці та Діброва за попередній рік, визначення зовнішніх і внутрішніх чинників, які стримують розвиток та шляхів їх подолання, а також напрямків розвитку міста та сіл на найближчі три роки.

Програма містить низку заходів, спрямованих на зростання добробуту і підвищення якості життя населення за рахунок збільшення обсягів виробництва промислової продукції, нарощування експортного потенціалу, створення привабливого інвестиційного клімату, продовження реформування житлово-комунального сектору міста, забезпечення на інноваційно-інвестиційній основі позитивних структурних зрушень в економіці, підвищення її конкурентоспроможності як основи для збалансованого зростання стандартів та показників економічного розвитку. Програма базується на аналізі соціально-економічної ситуації, що склалася в місті за останні роки.

Методичною основою розроблення Програми є Закон України “Про державне прогнозування та розроблення програм економічного і соціального розвитку України” вiд 23.03.2000р.  № 1602-III*{Із змінами, внесеними згідно із ЗаконамиN 4731-VI (* [*4731-17*](http://zakon2.rada.gov.ua/laws/show/4731-17) *) від 17.05.2012, ВВР, 2013, N 15, ст.98 N 5463-VI (* [*5463-17*](http://zakon2.rada.gov.ua/laws/show/5463-17) *) від 6.10.2012, ВВР, 2014, N 4, ст.61}.*

Програма враховує також вимоги ст. 143 Конституції України та Законів України: "Про місцеве самоврядування в Україні", "Про державні цільові програми", "Про стимулювання розвитку регіонів", "Про інвестиційну діяльність", "Про режим іноземного інвестування", "Про зовнішньоекономічну діяльність", "Про дозвільну систему у сфері господарської діяльності"; Постанов Кабінету Міністрів України від 26.04.2003р. № 621 (із змінами) «Про розроблення прогнозних і програмних документів економічного і соціального розвитку та складання проектів Бюджетної декларації та державного бюджету» та від 31.05.2021р. № 586 «Про схвалення Прогнозу економічного і соціального розвитку України на 2022-2024 роки».

Програма розроблена на основі пропозицій управлінь та відділів виконавчих органів Ірпінської міської ради, підприємств і організацій Ірпінської міської територіальної програми та з використанням аналітичних матеріалів і статистичних даних про розвиток міста та селищ у 2021 році, а також прогнозних тенденцій на 2022-2023 роки. Відповідно до результатів та тенденцій розвитку, наявних проблем та впливу очікуваних змін зовнішньополітичної і зовнішньоекономічної ситуації на економіку міста визначено пріоритети соціально-економічного розвитку. Показники Програми на 2022-2024 роки ґрунтуються на оцінці реального стану економіки міста та аналізу поточної соціально-економічної ситуації.

Реалізація Програми зробить можливим створення сприятливих умов для підвищення ділової активності суб’єктів господарювання, збільшення бюджетних надходжень та доходів населення, розвитку соціальної інфраструктури, вирішення екологічних проблем міста.

З метою забезпечення оптимального балансу інтересів влади, найманих працівників та власників, а також громадськості цілі досягатимуться, а заходи, визначені Програмою, реалізовуватимуться шляхом тісної співпраці органів влади, роботодавців та громадських організацій міста.

Фінансування Програми здійснюється за рахунок коштів державного та місцевих бюджетів, власних коштів підприємств і організацій, розташованих на території міста та селищ, коштів інвесторів, відповідно до укладених інвестиційних угод, а також інших джерел, не заборонених законодавством.

Відповідальні за виконання заходів Програми – структурні підрозділи виконавчого комітету та самостійні управління і відділи Ірпінської міської ради.

6

Враховуючи результати аналізу динаміки та тенденцій соціально-економічного розвитку міста, а також оцінку ресурсного, в тому числі фінансового, потенціалу, в Програмі сформульовані ключові проблеми, що постають перед міською владою, визначені цілі та пріоритети розвитку Ірпінської міської територіальної громади у 2022-2024 роках, шляхи та механізми їх реалізації. Заходи, з реалізації Програми у 2022-2024 роках відповідають показникам місцевого бюджету на плановий бюджетний період та виконуватимуться у чіткій кореляції з бюджетом на відповідний період, оскільки формування бюджету здійснюється за програмно-цільовим методом.

У процесі виконання Програма може уточнюватися. Зміни і доповнення до Програми затверджуються Ірпінською міською радою за поданням виконавчого комітету. Звітування про виконання Програми здійснюватиметься за підсумками першого півріччя та результатами роботи за рік.

|  |  |
| --- | --- |
| **1.** | **АНАЛІЗ ЕКОНОМІЧНОГО І СОЦІАЛЬНОГО РОЗВИТКУ ІРПІНСЬКОЇ МІСЬКОЇ ТЕРИТОРІАЛЬНОЇ ГРОМАДИ ЗА 2021 РІК** |

**Соціальна сфера**

***Зайнятість населення та ринок праці***

Сучасний ринок праці Ірпінської міської територіальної громади характеризується наявністю комплексу проблем, серед яких: скорочення пропозиції робочої сили та зростання попиту на неї, низький рівень заробітної плати, брак високопродуктивних робочих місць, невідповідність професійних та загальних компетенцій працівників потребам роботодавців, тіньова зайнятість населення, імовірний розвиток складної епідемічної ситуації та впроваджені зміни введені постановою Кабінету міністрів України від 11.03.2020 № 211 «Про запобігання поширенню на території України корона вірусу COVID-19», тощо.

Кризові процеси в економіці України призвели до падіння економіки та згортання виробництва, що зумовило появу негативних тенденцій на ринку праці, зокрема стрімке зростання кількості безробітного населення.

За січень-вересень 2021 року до Ірпінського міського центру зайнятості за сприянням у працевлаштуванні звернулось 3212 осіб. Всього осіб, які перебували на обліку в зазначений період 4864, з них мали статус безробітного 2472.

Станом на 01.10.2021 р. мають статус безробітного 673 особи, з них – 562 особи отримує допомогу по безробіттю. Виконання показників становлять: кількість осіб забезпечених роботою всього (за направленням дцз, самостійно, договорами цпх) – 872 особи; працевлаштування безробітних – 489 осіб; залучено до громадських робіт та робіт тимчасового характеру – 14 осіб; направлено на професійне навчання – 40 осіб.

Розмір середньої допомоги по безробіттю складає 5027 грн.

На 01.10.2021 в Єдиній аналітично-інформаційній системі Державної служби зайнятості України всього міститься 61894 актуальних вакансій, з них 395 актуальних вакансій Ірпінського регіону.

За звітний період знято з реєстрації 25 трудових договорів між фізичними особами та найманими працівниками. Діючих на 01.10.2021 р. – 492 трудових договірів між фізичними особами та найманими працівниками.

Відповідно до Програми зайнятості населення на 2018 - 2022 рр. укладено договори з підприємствами і організаціями на організацію оплачуваних громадських робіт та інших робіт тимчасового характеру. Протягом звітного періоду залучено до участі в роботах тимчасового характеру 14 безробітних, які перебувають на обліку в центрі зайнятості. Середня тривалість громадських робіт складає 6,14 дня.

За вищевказаний період до Ірпінського міського центру зайнятості за пошуком роботи звернулось 65 осіб з числа інвалідів, мали СБ протягом звітного періоду 125 осіб. За даний період 7 осіб працевлаштовано, надано 175 профорієнтаційних послуг. Всього охоплено профорієнтаційними послугами 93 особи з інвалідністю, з них 80 безробітних.

На 01.10.2021р. в Єдиній інформаційно – аналітичній системі служби зайнятості в Ірпінському регіоні зареєстровано 8 вакантних місць, на яких створені умови для працевлаштування інвалідів. (АВТОБУСНИЙ ПАРК №5, ТОВ "ІРПІНСЬКЕ АТП 13250", МПП "РАДА", ТОВ "ВАЛЕРІЯ", ТОВ "І-БУРГЕР" та ін.).

На кінець звітного періоду на обліку в Ірпінському міському центрі зайнятості перебуває 33 особи з інвалідністю, яким надаються послуги з підбору підходящої роботи, з них 31 особа отримують допомогу по безробіттю.

Протягом 2021 року Ірпінським міським центром зайнятості направлено на професійну підготовку, перепідготовку, підвищення кваліфікації 40 осіб, з них пройшли підвищення кваліфікації безпосередньо на виробництві підприємств, організацій – 39 осіб. Основні напрямки навчання: менеджер, кондитер, кухар, бухгалтерський облік і аудит, продавець продовольчих товарів, кадровий менеджмент, перукар, адміністратори.

Ірпінським міським центром зайнятості проводяться профорієнтаційні заходи для цільових груп населення (молоді, інвалідів, жінок, осіб без професії, випускників загальноосвітніх навчальних закладів). Протягом звітного періоду фахівцями Ірпінського міського центру зайнятості проведено 157 заходів з них: 91 профінформаційних групових заходів та 58 профконсультаційних групових заходів, 2 профінформаційних масових та 5 міні-ярмарок, в яких фактично взяло участь 2783 особи.

Впродовж звітного періоду чисельність осіб, охоплених профорієнтаційними послугами, усього 3152 особи, з них мали статус безробітного – 1456 особи, інші категорії – 1696 осіб, з них 510 осіб, які навчаються у навчальних закладах різних типів, з них учні загальноосвітніх навчальних закладів – 404 особи.

Усього чисельність наданих послуг – 4842, з них – 3073 особам, які мали статус безробітного, зайнятому населенню – 1769.

Фахівцями Ірпінського міського центру зайнятості за звітний період працевлаштовано 31 особу за направленням служби зайнятості, які мають додаткові гарантії у сприянні працевлаштуванню, 7 осіб направлено на професійну підготовку, перепідготовку, підвищення кваліфікації за направленням служби зайнятості, в тому числі шляхом стажування з подальшим працевлаштуванням.

На 01.10.2021 статус безробітного мають 218 осіб, які мають додаткові гарантії у сприянні працевлаштуванню, 188 з них отримують допомогу по безробіттю.

Протягом звітного періоду до Ірпінського міського центру зайнятості звернулось за соціальними послугами 188 внутрішньо переміщених осіб, які отримали довідки про взяття на облік з початку дії постанови Кабінету Міністрів України від 01.10.2014 р. № 509 та потребують працевлаштування за допомогою служби зайнятості.

Станом на 01.10.2021 року на обліку перебуває 58 ВПО, з них: мають статус безробітного - 43 особи, призначено або поновлено допомогу по безробіттю – 37 особам, працевлаштовано – 31 особу.

Всього з 01.10.2014 по 01.10.2021 з числа ВПО звернулось – 1130 осіб.

Протягом звітного періоду до Ірпінського міського центру зайнятості звернулось за соціальними послугами 42 військовослужбовця демобілізованих в т.ч. із зони АТО та ООС, які потребують працевлаштування за допомогою служби зайнятості, працевлаштовано 6 осіб. На 01.10.2021 року на обліку перебуває 14 таких осіб, з них: мають статус безробітного - 11 осіб, отримують допомогу по безробіттю – 8 осіб.

Постійно проводяться семінари та співбесіди з роботодавцями на яких вивчається потреба роботодавців у професійних кадрах. Протягом звітного періоду проведено 7 он-лайн семінарів з кадровими службами підприємств, установ організацій.

Попри всі вжиті заходи, безробіття в Ірпінському міській територіальній громаді залишається на високому рівні – 10 %. Найбільший попит роботодавців на працівників спостерігається у таких сферах:

- оптова та роздрібна торгівля; ремонт автотранспортних засобів і мотоциклів (23,2 %);

- транспорт, складське господарство, поштова та кур'єрська діяльність (13,3% від загальної кількості вакансій);

- охорона здоров'я та надання соціальної допомоги (11,4%);

- переробна промисловість (11,9%);

- діяльності у сфері адміністративного та допоміжного обслуговування (3,5%);

- постачання електроенергії, газу, пари та кондиційованого повітря (3%);

- водопостачання, каналізація, поводження з відходами (7,5%);

- будівництво (2,8%);

- тимчасове розміщення й організації харчування (2,7%);

- інформації та телекомунікації (0,5%);

- фінансова та страхова діяльність (0,8%);

- операції з нерухомим майном (2,1%);

- професійна, наукова та технічна діяльність (3,8%);

- державне управління й оборона; обов'язкове соціальне страхування (8,9%);

- освіта (7,9%);

- мистецтво, спорт, розваги та відпочинок (0,2%).

***Грошові доходи населення***

Виконавчим комітетом Ірпінської міської ради, управлінням праці та соціального захисту населення приділяється постійна увага вирішенню проблеми дотримання трудового законодавства на підприємствах, установах, організаціях м. Ірпінської міської територіальної громади. Спеціалістами управління проводиться щотижневий моніторинг щодо виплати заробітної плати працівникам підприємств, установ та організацій. Станом на 01.10.2021 р. заборгованість із заробітної плати на підприємствах, в установах та організаціях м. Ірпеня та селищ відсутня.

Середньомісячна заробітна плата штатного працівника підприємств м. Ірпінь за січень-вересень 2020 року складала 12043 грн, що на 10,3% більше, ніж за аналогічний період 2019 року, та в 2,5 рази вище мінімальної заробітної плати (4723 грн.).

Середньооблікова кількість штатних працівників в економіці міста станом на 01.10.2020 року склала 14942 осіб (4,3% у загальній чисельності по Київській області), та у порівнянні з 01.10.2019 року залишається на одному рівні.

В разі виявлення порушень трудового законодавства інформація передається до органів прокуратури для вжиття заходів адміністративного впливу та готуються матеріали для розгляду на засіданні міської тимчасової комісії з питань погашення заборгованості із виплати заробітної плати (грошового забезпечення). На засіданнях комісії заслуховуються звіти керівників підприємств-боржників про вжиті заходи щодо стабілізації фінансово-економічного стану очолюваних ними підприємств, ліквідації заборгованості із заробітної плати, сплати податків до бюджету та соціальних фондів.

Протягом січня–вересня 2021 року проведено 8 засідань комісій. Відповідно до календарного плану роботи проводить свої засідання робоча група виконавчого комітету Ірпінської міської ради з питань легалізації виплати заробітної плати та зайнятості населення. З початку 2021 року проведено 8 засідань робочої групи. На засіданнях розглядались питання «Про недопущення випадків виплати заробітної плати працівникам нижче встановленого законодавством мінімального рівня» та інші.

З метою посилення державного контролю за додержанням законодавства про оплату праці рішенням виконавчого комітету Ірпінської міської ради від 14.2.2017р. №25 утворена та проводить свою роботу робоча група з питання забезпечення реалізації рішень, спрямованих на підвищення рівня оплати праці та дотримання норм законодавства в частині мінімальної заробітної плати. Протягом січня-вересня 2021 року проведено 8 засідань робочої групи.

***Соціальний захист населення***

В регіоні в умовах реформування системи соціальної підтримки населення постійно приділяється увага захисту соціально-вразливих верств населення шляхом надання їм різних видів державної соціальної допомоги та компенсацій.

За звітний період призначено житлових субсидій 3 115 сім’ям на житлово-комунальні послуги на суму 21 985 130,43 грн.

Станом на 01.10.2021 року в управлінні отримують державну соціальну допомогу наступні категорії осіб:

- Допомога при народженні дитини 4 458 осіб на суму 5 018 476,35 грн.;

- Допомога при усиновленні дитини 19 сімей на суму 270 556,00 грн.;

- Допомога багатодітним сім’ям –586 на суму 10 258 379,00 грн.;

- Компенсація «Муніципальна няня» - 72 особам на суму 1 387 400,00 грн.:

- Допомога у зв’язку з вагітністю та пологами 435 осіб на суму 1 169 540,94 грн.;

- Допомога на дітей, над якими встановлено опіку чи піклування 101 дитина на суму 2 439 8036,93 грн.;

- Допомога на дітей одиноким матерям 160 дітей на суму 2 306 263,24 грн.

- Державна соціальна допомога на дітей, які виховуються у будинках сімейного типу та в прийомних сім’ях – 35 дітей на суму 2 517 679,83 грн.;

- Державна допомога особам, які не мають права на пенсію та особам з інвалідністю – 327 осіб на суму 5 417 969,66 грн.;

- Догляд за інвалідом І та ІІ групи в наслідок психічного захворювання – 54 осіб на суму 1 117 981,66 грн.

121 сім’я, з них 233 багатодітної сім’ї, протягом 2021 року отримали соціальну допомогу малозабезпеченим сім’ям на суму 5 436 264,71 грн.

За звітний період 2021 року 1019 громадян (батьки або інші законні представники новонародженої дитини) отримали грошову компенсацію «пакунок малюка» на суму 5983802,00 грн.

Відповідно до Закону України «Про державну соціальну допомогу особам з інвалідністю з дитинства та дітям з інвалідністю» призначено соціальну допомогу 995 особам, з них 559 - це діти з інвалідністю, на суму 2 160 530,50 грн.

2009 сімей (3996 громадян) внутрішньо переміщених осіб отримали щомісячну адресну допомогу за рахунок державного бюджету, у тому числі, 1062 дітей, в сумі 26686393,75 грн.

На обліку в управлінні у ЄДАРП (єдиному державному автоматизованому реєстрі пільговиків) перебуває 14887 осіб. Проведено розрахунок пільг у грошовій безготівковій формі на суму : готівка 22 313 951,22 грн, безготівка 16 852 343,01 грн.

Протягом звітного періоду 2021 року проведено виплати згідно Постанови КМУ № 1045 від 28.12.2016р. «Деякі питання виплати соціальних стипендій студентам (курсантам) вищих навчальних закладів» на загальну суму 2 953 564,00 грн.

Відповідно до Закону України „Про статус і соціальний захист громадян, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи” з початку 2021 р. виплачено допомог та компенсацій постраждалим мешканцям регіону на суму 11 623 424,60 грн.

Комісією по наданню матеріальної допомоги на лікування та у зв’язку з скрутним матеріальним становищем при виконавчому комітеті міської ради протягом 9 місяців 2021 року було надано одноразову матеріальну допомогу на суму 1 814 037,60 грн.

Протягом 9 місяців 2021 року було забезпечено технічними засобами реабілітації 53 особи з інвалідністю, дітей з інвалідністю та інші окремі категорії населення на суму 492 988,32 грн.

За звітний період укладено 41 трьохсторонніх/двохсторонніх договорів на забезпечення технічними засобами реабілітації згідно постанови Кабінету Міністрів України в редакції від 05 квітня 2012 року №321 на загальну суму 492 988,32 грн.

Управлінням на постійній основі проводиться інформаційно-роз’яснювальна робота серед населення та розміщується інформація на електронній сторінці Ірпінської міської ради у розділі управління праці та соціального захисту населення, розміщується актуальна інформація для населення на фейсбук сторінці управління праці та соціального захисту населення Ірпінської міської ради (<https://www.facebook.com/upravsoczahist/>).

***Демографічний розвиток, підтримка сім’ї та молоді***

Головними цілями служби у справах дітей та сім’ї забезпечення підтримки сімейних форм виховання для дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування (усиновлення, опіка, піклування, прийомна сім’я, дитячий будинок сімейного типу).

На первинному обліку служби у справах дітей та сім’ї станом на 01.10.2021 р. перебуває103дітини-сироти та дітей, позбавлених батьківського піклування. На території Ірпінської міської територіальної громади функціонує тридитячі будинки сімейного типу, в яких виховується 21дітина-сирота та діти, позбавлені батьківського піклування, та триприйомні сім’ї, в яких виховується 7дітей. На обліку із усиновлення перебуває 18дітей. Служба здійснює постійний контроль за умовами проживання та виховання дітей-сиріт та дітей-позбавлених батьківського піклування, впродовж звітного періоду порушень виявлено не було. На обліку служби перебуває 22 сім’ї, в яких виховується 30 дітей, які опинилися в складних життєвих обставинах.

З метою посилення соціального захисту багатодітних сімей, поліпшення їх державної підтримки службою у справах дітей та сім’ї постійно здійснюється діяльність щодо інформування та надання роз’яснень багатодітним родинам стосовно пільг, передбачених Законом України «Про охорону дитинства». Станом на 01.10.2021 року у відділі по роботі із сім‘ями та молоддю  на  обліку перебуває 663 багатодітні родини, в яких виховується  2161 дитина. За 9 місяців 2021 року видано 279 посвідчень батьків та дітей багатодітної сім’ї.

У Ірпінській міській територіальній громаді проживає 29 жінок, які мають 5 і більше дітей, гідно виконали свій материнський обов’язок, та яким присвоєно почесне звання України «Мати-героїня», двоє матерів очікують присвоєння даного почесного звання.

Проведено 14 засідань комісії з питань  захисту прав дитини, на яких розглянуто більше 147 питань (участь батьків у вихованні дітей, спірні питання щодо визначення місця проживання дітей,  визначення днів побачень, встановлення статусу дітям які постраждали внаслідок воєнних дій та збройних конфліктів, захист майнових прав дітей тощо).

Рішенням сесії Ірпінської міської ради від 24 грудня 2020 року № 114-4-VIII затверджено Комплексну програму підтримки сім‘ї та забезпечення прав дітей "Щаслива родина - щаслива дитина" Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2025 роки, головною метою даної Програми є всебічна та комплексна підтримка сім‘ї, попередження насильства в сім‘ї, забезпечення конституційних прав і законних інтересів дітей, оздоровлення та відпочинок дітей, протидія торгівлі людьми, забезпечення рівних прав та можливостей жінок та чоловіків, сприяння демографічному розвитку.

Рішенням сесії Ірпінської міської ради від 24 грудня 2020 року № 115-4-VIII затверджено Комплексну програму "Молодь громади" Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2025 роки метою якої є створення можливостей для самореалізації та розвитку потенціалу молоді в місті, підвищення рівня її самостійності, життєстійкості, конкурентоспроможності та активної участі в суспільному житті і подальшому розвитку українського суспільства.

На виконання затверджених міських програм та з метою соціально-правового захисту дітей, попередження дитячої бездоглядності та безпритульності, негативних проявів у дитячому та молодіжному середовищі, пропаганди здорового способу життя службою у справах дітей та сім’ї Ірпінської міської ради у протягом звітного періоду були проведені наступні заходи: новорічно-різдвяні заходи для дітей соціально незахищених категорій (вручення новорічних подарунків дітям які опинилися в складних життєвих обставинах, дітям сиротам, дітям позбавлених батьківського піклування дітям з інвалідністю, дітям з багатодітних сімей, дітям постраждалим внаслідок воєнних дій та збройних конфліктів); проведення призовної кампанії (перевезення призовників) "Весна-2021"; святкування   Дня матері, розважальна програма у парку «Центральний». У рамках свята оголошено конкурс на створення скульптури «Сила маминих обіймів», яка буде встановлена в Ірпені у 2022 році; проведення заходів з нагоди Дня молоді (вручення стипендії міського голови обдарованій молоді на суму 40 тис. грн.); проведення профілактичних рейдів "Сім‘я", "Урок", "Увага дитина!", "Вулиця", (проведено 118 рейдів, складено 190 актів); у засобах масової інформації постійно висвітлюються матеріали щодо проведення міських, обласних та загальнодержавних заходів (конкурсів, зустрічей, семінарів і т.п.) у напрямку інтеграції молоді до світової та європейської молодіжної спільноти; з представниками учнівської молоді по навчальних закладах Ірпінської постійно проводиться робота (години спілкування, зустрічі, виховні години) на правову та профілактичну тематику; проводиться профілактична та правовиховна робота щодо формування навичок, здібностей та знань дітей про безпечний інтернет; проводяться лекції щодо профілактики суїцидальної поведінки дітей.

З метою військово-патріотичного виховання учнів, героїзації осіб, що боролись та загинули за незалежність України, вшанування пам’яті учасників бойових дій на території інших держав, учасників ІІ Світової війни, видатних державних діячів у закладах освіти були проведені тематичні години, диспути, літературні вечори, уроки пам’яті, спортивні змагання, естафети, турніри, тощо. Учні закладів освіти є активними учасниками Всеукраїнської дитячо-юнацької військово - патріотичної гри «Сокіл» («Джура»), яка є системною формою позакласної роботи з військово-патріотичного та морально-етичного виховання дітей та молоді, спортивно-оздоровчої роботи, прогресивною формою учнівського самоврядування, важливим засобом формування національно-патріотичної свідомості.

***Житлово-комунальне господарство***

Основна увага в житлово-комунальному господарстві Ірпінської територіальної громади зосереджена на забезпеченні необхідного рівня обслуговування мешканців в наданні якісних комунальних послуг, підтримці санітарного порядку, благоустрою, здійсненні заходів з енергозбереження та надійної роботи інженерного обладнання об’єктів життєзабезпечення, створення комфортного середовища для людини.

Напрями діяльності ЖКГ реалізуються на основі його роздержавлення й демонополізації, удосконалення системи управління; створення конкурентного середовища; конкурсного добору виконавців та залучення приватних підприємств для експлуатації й обслуговування житлового фонду.

Підприємствами житлово-комунальної галузі за 9 місяців 2021 року надано житлово-комунальних послуг на суму майже 255,8  млн грн, за які споживачами сплачено понад 254,5 млн грн, що складає 99,4 % від загальної суми наданих послуг.

У вартісній структурі житлово-комунальних послуг, наданих усім категоріям споживачів протягом 9-ти місяців 2021 року, послуги з теплопостачання становлять 38,9%, водопостачання та водовідведення – 43,5%, утримання житла – 17,6 відсотків. Рівень оплати послуг з теплопостачання становить 92,0 %, водопостачання та водовідведення – 90,5%, утримання житла – 75,2%.

Заборгованість за надання житлово-комунальних послуг станом на 01.10.2021, з урахуванням боргів минулих років, становила 62,7 млн грн. Найбільшим боржником за отримані послуги є населення, що пов`язано з невідповідністю темпів підвищення тарифів на житлово-комунальні послуги темпам зростання реальних доходів населення.

Житловий фонд міста (за виключенням будинків приватного сектору) близько 400 будинків, в т.ч. комунальної власності – 187. У будинках комунальної власності налічується понад 100 ліфтів, 70 з яких експлуатується понад 25 років.

В житлово-комунальній сфері міста сьогодні працює 4 підприємства комунальної форми власності, які надають послуги з водовідведення, водо- теплопостачання, з експлуатації та ремонту житла, з благоустрою міста та освітлення.

За 9 місяців 2021 року було продовжено роботу, спрямовану на підвищення якості житлово-комунальних послуг шляхом підвищення ефективності діяльності комунальних підприємств даної сфери, формування ринку послуг з управління та утримання багатоквартирних будинків, залучення інвестицій для проведення реконструкції, капітального ремонту об'єктів тепло-, водопостачання та водовідведення, житлового фонду, продовження впровадження заходів ресурсо-, енергозбереження з метою підвищення енергоефективності технологічних процесів виробництва, транспортування теплової енергії, води та поліпшення інженерно-технічних характеристик об'єктів житлового фонду.

Одночасно житлово-комунальні послуги в місті громадянам надають приватні ЖЕКи (їх кількість становить понад 20), ОСББ (іх кількість становить понад 200) та інші управителі.

Інформація щодо виконання заходів щодо реформування житлово-комунального господарства:

**Динаміка заборгованості з оплати житлово-комунальних**

**послуг населення за 9 місяців 2021року (тис.грн.)**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
|  | ***01.01.*** | ***01.02.*** | ***01. 03.*** |
| КПП «Теплоенергопостач» | 41544,1 | 45180,8 | 44769,0 |
| КП «УЖКГ Ірпінь» | 9878,9 | 9987,0 | 9860,2 |
| КП«Ірпіньводоканал» | 17157,1 | 18568,8 | 18836,4 |
|  | ***01.04.*** | ***01.05.*** | ***01.06.*** |
| КПП «Теплоенергопостач» | 37922,0 | 36059,0 | 36058,8 |
| КП «УЖКГ Ірпінь» | 9859,3 | 9985,5 | 10219,7 |
| КП«Ірпіньводоканал» | 19000,4 | 19578,8 | 20043,4 |
|  | ***01.07.*** | ***01.08.*** | ***01.09.*** |
| КПП «Теплоенергопостач» | 33854,5 | 33076,2 | 32172,0 |
| КП «УЖКГ Ірпінь» | 10170,0 | 10141,6 | 10202,1 |
| КП«Ірпіньводоканал» | 20278,5 | 20563,7 | 20396,8 |

Протягом звітного періоду підприємства постійно проводили претензійну та позовну роботу. Причини зростання та наявність заборгованості – несплата населення за послуги. Інформація про боржників висвітлюється на офіційних сайтах підприємств.

***Енергозабезпечення та енергозбереження***

У комунальних підприємствах КП “Ірпіньводоканал”, КП “УЖКГ ”Ірпінь”” та КП “Контроль благоустрою міста” запроваджено систему GPS моніторингу на технічних засобах, а у КП “УЖКГ ”Ірпінь”” додатково використовуються датчики пального. На базі цього планується створення загальноміської системи моніторингу технічних засобів. Це дозволить моніторити та слідкувати за використанням паливо-мастильних матеріалів.

Продовжується робота по встановленню LED освітлення з метою заміни вуличного освітлення на економічне та енергоефективне. В даний час по місту вже встановлено2500 економічних ламп та світильників у вуличному освітленні з 5000 (загальної кількості по місту).

У комунальній власності міста знаходиться 1320 тис.м2 доріг, протяжністю 132 км. (у т.ч. з твердим покриттям – 110 км), 41 км тротуарів та пішохідних доріжок з твердим покриттям. Значна кількість існуючих доріг не відповідають сучасним нормативним вимогам. Значно погіршився стан дорожнього покриття доріг через зростання інтенсивності руху автотранспорту та за рахунок впливу природного зносу існуючих конструкцій дорожнього одягу. Протягом звітного періоду 2021 проведено ямковий ремонт доріг 1000 м2.

Крім цього залишається проблемним питанням передача дороги вул.Університетська- Р30 до комунальної власності Ірпінської міської територіальної громади з Служби автомобільних доріг Київської області та Департаменту регіонального розвитку КОДА.

Частково погіршується стан дорожнього покриття доріг через зростання інтенсивності руху автотранспорту та за рахунок впливу природного зносу існуючих конструкцій дорожнього одягу.

Розвиток мережі автомобільних доріг передбачає будівництво нових і реконструкцію існуючих автомобільних доріг із твердим покриттям згідно плану забудови міста Ірпінь. На виконання цього завдання, зокрема, розроблена «*Програма розвитку дорожнього і мостового господарства та забезпечення безпеки дорожнього руху автомобільних доріг міста Ірпінь на 2021-2023 роки.»* Відповідно до Програми здійснено ряд заходів щодо капітального і поточного ремонтів доріг, тротуарів, пішохідних доріжок та перехресть.

***Містобудування та архітектура***

Протягом січня-вересня 2021 року в Ірпінській міській територіальній громаді вживалися ряд заходів для поліпшення житлових умов населення шляхом створення ефективного житлового сектору, який би задовольнив потреби основної частини мешканців міста на рівні, що відповідає їх платоспроможному попиту.

Забезпечується прозорість дозвільних процедур у будівництві, враховується громадська думка під час вирішення питань планування та забудови територій, а також запроваджуються прогресивні архітектурно-конструктивні і технічні рішення у розробленні та впровадженні економічних та енергозберігаючих проектів житлових будинків.

З початку 2021 року виконавчим комітетом Ірпінської міської ради здійснювався постійний містобудівний моніторинг та аналіз існуючої містобудівної ситуації.

Забезпечується прозорість дозвільних процедур у будівництві, враховується громадська думка під час вирішення питань планування та забудови територій, а також запроваджуються прогресивні архітектурно-конструктивні і технічні рішення у розробленні та впровадженні економічних та енергозберігаючих проектів житлових будинків.

За січень-вересень 2021 року зареєстровано та видано 704 будівельних паспортів на забудову земельних ділянок та 180 містобудівних умов та обмежень. Удосконалюється робота служби містобудівного кадастру при відділі.

**Гуманітарна сфера**

***Охорона здоров’я***

КНП «Ірпінська центральна міська лікарня» зареєстровано в системі eHelth. Продовжується робота по впровадженню МІС «Доктор Елекс» в ЛПЗ закладів КНП «Ірпінська центральна міська лікарня». Здійснені підготовчі роботи: облаштування серверного приміщення, визначено кількість робочих місць, проведено моніторинг забезпеченості комп’ютерною технікою. За 9 місяців 2021 року за допомогою МІС «Доктор Елекс» продовжується робота по автоматизації робочих місць лікарів.

За січень – вересень 2021 року Лікарнею заключено договори з Національною службою здоров’я України (далі - НСЗУ) щодо 13 пакетів про медичне обслуговування населення за програмою медичних гарантій на загальну суму 110 203,1 тис. гривень, у т.ч. пакет Стаціонарна допомога пацієнтам з гострою респіраторною хворобою COVID-19, спричиненою коронавірусом SARS-Cov-2, гранична сума оплати за вказаним договором становить 29 079,2 тис. гривень.

За 9 місяців 2021 року КНП «ІЦМЛ» проведено ремонтні роботи з поліпшення будівлі загальнотерапевтичного відділення багатопрофільного стаціонару КНП «ІЦМЛ» та закінчено ремонтні роботи по наданню доступності всіх будівель Лікарні для осіб з інвалідністю та інших маломобільних груп. Згідно розпорядження керівника робіт з ліквідації наслідків медико-біологічної надзвичайної ситуації природного характеру регіонального рівня у зв’язку з епідемічною ситуацією на території Київської області, спричиненою коронавірусом 2019-nCov від 17 червня 2021 року №23 Комунальне некомерційне підприємство «Ірпінська центральна міська лікарня» включено до Переліку закладів охорони здоров’я Київської області, що визначені для госпіталізації пацієнтів з гострою респіраторною хворобою COVID-19, спричиненою корона вірусом SARS-Cov-2. У зв’язку з чим КНП«ІЦМЛ» перепрофілювала ще додатково 60 ліжок загальнотерапевтичного відділення та 20 ліжок неврологічного відділення у інфекційне відділення для надання медичної допомоги своїм пацієнтам, хворим на гостру респіраторну хворобу COVID-19, спричиненою коронавірусом SARS-Cov-2.

Лікарнею за січень-вересень 2021 року проведено капітальний ремонт стаціонару – 1 879,4 тис. грн., поточні ремонти поліклініки, протитуберкульозного кабінету, приміщення багатопрофільного стаціонару, пологового будинку, дитячої поліклініки та лікарні – 691,2 тис. грн. та поточний ремонт обладнання на 251,0 тис. грн. Продовжуються роботи по приєднанню Нового медичного центру до електромереж на суму 5580,3 тис. грн.

Протягом 9 місяців 2021 року КНП «ІЦМЛ» було придбано основних засобів на суму 13 785,4 тис. грн., в т.ч. 2 шт. апаратів УЗД–3 590,2 тис. грн., систему виклику персоналу – 49,9 тис. грн, систему відведення для анестезійних газів– 198,6 тис. грн., автомобіль – 501,5 тис. грн., концентратор кисневий – 359,6 тис. грн., обладнання для проведення дослідження методом ІФА – 250 тис. грн., ШВЛ – 1 997,4 тис. грн., устаткування для операційних блоків – 689,5 тис. грн., монітори пацієнта, електрокардіограф, стерилізатори повітряні, дозатор кисню.

Тарифи на медичні послуги за договорами з НСЗУ значно занижені в порівнянні з фактичними витратами КНП «ІЦМЛ». Протягом 2020 року та 2021 року Лікарня неодноразово зверталась до НСЗУ щодо вирішення даного питання, але станом на 08.10.2021 року дане питання так і не було вирішене.

Окремо увагу необхідно зосередити на пакеті НСЗУ медичної допомоги по COVID-19. Вже в квітні 2021 за новими тарифами від НСЗУ, усереднена оплата за лікування 1 хворого становить 20 581,1 грн., в той час коли фактичні фінансові витрати тільки на медикаменти 1 хворого становлять 25 500,0 грн., (в деяких тяжких випадках – до 60 000,0 грн.), в середньому лікування 1 хворого складає 62 692,99 грн. (з урахуванням заробітної плати лікарям, медикаментів, розхідних матеріалів та утримання відділення).

У зв’язку з вищевикладеним, висловлюємо занепокоєність щодо суттєвого заниження фінансування за пакетом стаціонарна допомога для пацієнтів з гострою респіраторною хворобою COVID-19, спричинену коронавірусом SARS-CoV-2.

Наразі проблемним питанням є не відповідність потужності медичної системи рівню кількості населення, яке постійно зростає в регіоні та забезпечення якісним медичним обслуговуванням великої кількості пацієнтів.

В 2021 році продовжується будівництво Медичного центру з розміщенням на цокольному поверсі приймального відділення по типу Emergency. Визначена потреба в обладнанні відділення.

Проводиться оновлення матеріально-технічної бази структурних підрозділів.

***Освіта***

У системі освіти Ірпінської міської територіальної громади станом на 01 вересня 2021 року функціонує 21 ліцензованих приватних закладів (11 закладів дошкільної освіти та 10 закладів загальної середньої освіти) та 26 закладів комунальної форми власності:

- 12 закладів дошкільної освіти та дошкільне відділення НВО «Освіта»;

- 10 закладів загальної середньої освіти;

- 1 заклад позашкільної освіти;

- дитячо-юнацька спортивна школа;

- міжшкільний навчально-виробничий комбінат.

Рішенням сесії Ірпінської міської ради внесені зміни до статутів та назв прийнятих у власність Ірпінської міської територіальної громади закладів освіти. Так Козинцівську загальноосвітню школу І-ІІ ступенів Бродянського району Київської області реорганізовано у Козинцівську гімназію Ірпінської міської ради Бучанського району Київської області, Михайлівсько-Рубежівську загальноосвітню школу І-ІІІ ступенів Києво-Святошинської районної ради Київської області у Михайлівсько-Рубежівський заклад загальної середньої освіти Ірпінської міської ради Бучанського району Київської області. Розпорядженням голови КОДА від 14 квітня 2021 року №216 заклади отримали ліцензії на провадження освітньої діяльності у сфері повної загальної середньої освіти.

З 01.09.2021 року заклади освіти Ірпінської міської територіальної громади продовжують працювати в умовах карантинних обмежень, спричинених вірусом COVID-19. У зв’язку з цим у закладах розроблено і затверджено передбачені чинним законодавством документи. Крім цього, усі заклади забезпечені дезінфікуючими засобами і засобами індивідуального захисту. Також, з метою запобігання розповсюдження коронавірусної інфекції, протягом липня-вересня працівникам закладів освіти було проведено вакцинацію. Так, станом на 01.10.2021 року провакциновано однією або двома дозами 857 працівників, що становить 69,17% від загальної кількості.

Мережа закладів дошкільної освіти міста збільшилася шляхом введення в експлуатацію двох нових закладів. Це дало змогу створити близько 300 додаткових місць для охоплення суспільним вихованням дітей дошкільного віку. Відкриття в кінці 2020 року двох закладів дошкільної освіти (№10 «Знайко» та №12 «Смайлик») надало можливість також зменшити електронну чергу до закладів та стовідсотково забезпечити місцями в садочках дітей 5-річного віку. У 2021 році розпочато реконструкцію ДНЗ № 5 «Віночок» на 240 місць. Окрім цього прийняті у власність ІМТГ два заклади дошкільної освіти ЗДО (ясла-садок) «Червона Шапочка» с. Михайлівка-Рубежівка та ЗДО (ясла-садок) № 9 «Івасик-Телесик» с. Козинці.

1 вересня 2021 року відкрито новий навчальний корпус в Ірпінській СЗОШ І-ІІІ ст. №1 на 900 місць, що дало змогу організувати навчання учнів школи в одну зміну та значно зменшити навантаження на СЗЗСО №12 та №2.

***Культура і туризм***

До мережі закладів культури Ірпінської міської територіальної громади у 2021р. входять 4 будинки культури (Центральний будинок культури Ірпінської міської ради, Міський будинок культури Ірпінської міської ради, Козинцівський сільський будинок культури Ірпінської міської ради, Михайлівсько-Рубежівський сільський будинок культури Ірпінської міської ради), 2 клуби (клуб «Романівка» Ірпінської міської ради, Дібровський сільський клуб Ірпінської міської ради), 4 бібліотеки (Ірпінська міська публічна бібліотека імені Максима Рильського Ірпінської міської ради, Ірпінська міська бібліотека для дітей – філія Ірпінської міської публічної бібліотеки імені Максима Рильського Ірпінської міської ради, Михайлівсько-Рубежівська сільська бібліотека – філія Ірпінської міської публічної бібліотеки імені Максима Рильського Ірпінської міської ради, Козинцівська сільська бібліотека – філія Ірпінської міської публічної бібліотеки імені Максима Рильського Ірпінської міської ради), КЗ «Ірпінська дитяча школа мистецтв ім. Михайла Вериківського», Ірпінськийісторико-краєзнавчий музей Ірпінської міської ради. На базі клубних установ відділу культури, національностей та релігій Ірпінської міської ради працює 18 клубних формувань, в яких налічується 352 учасника.

За 9 місяців 2021 року відділом культури, національностей та релігій було проведено 281 захід.

Ірпінською міською публічною бібліотекою ім. М.Рильського та її філіями зафіксовано 26 539 відвідувань, надано послуги за звітний період 5 977 читачам, було видано 93 846 книг.

Було проведено:

* Культурно-масових заходів – 82;
* Книжкових виставок – 99;
* Виставок декоративно-ужиткового мистецтва – 27;
* Майстер-класи – 35.

За 9 місяців 2021р.в історико-краєзнавчому музеї було зафіксовано 1 461 відвідування, з них дітей – 456, було проведено 13 виставок, 12 культурно-просвітницьких заходів та 38 екскурсій.

В КЗ «Ірпінська дитяча школа мистецтв ім. Михайла Вериківського» протягом звітного періоду навчається 482 учня. Проведено 26 заходів.

Учні та викладачі КЗ «Ірпінська дитяча школи мистецтв ім. Михайла Вериківського» активно приймали участь у конкурсно-фестивальній діяльності: міжнародний конкурс «ZimniMelodi» (Bratislava, Словаччина), міжнародний професійний продюсерський багатожанровий онлайн конкурс «Зірки Європи», міжнародний фестиваль – конкурс «Україна єднає світ», міжнародний фестиваль-конкурс мистецтв «Momentof Glory», міжнародний телевізійний фестиваль-конкурс вокального мистецтва «Різдвяні октави», міжнародний фестиваль-конкурс мистецтв «Різдвяна зірка», міжнародний фестиваль-конкурс творчих колективів «Калейдоскоп талантів», міжнародний багатожанровий дистанційний фестиваль-конкурс «Різдвяна зірка», міжнародний фестиваль-конкурс «Зорепад талантів», дистанційний міжрегіональний фестиваль духовної музики «Христос рождається», VI дистанційний міжнародний фестиваль-конкурс «Самоцвіти-Online», VII дистанційний Всеукраїнський фестиваль-конкурс творчості та мистецтв «Музичне Різдво», міжнародний фестиваль-конкурс «Soul», міжнародний дистанційний фестиваль-конкурс «Surpricepeople 2021», всеукраїнський дистанційний фестиваль-конкурс Злата Фест «Золоті Таланти України», вокально-інструментальний всеукраїнський фестиваль «Музична казка», міжнародний дистанційний фестиваль-конкурс «Соняшник», VII міжнародний конкурс-фестиваль мистецтв «Astana Grand Festival», XX міжнародний дистанційний мистецький фестиваль-конкурс «Grandfestwinter»,VI всеукраїнський конкурс-фестиваль «Хортинський кобзар», всеукраїнський дистанційний фестиваль-конкурс «Разом граємо, співаємо, танцюємо», міжнародний дистанційний фестиваль-конкурсі «Чубинський fest», VI міжнародний фестиваль-конкурс «Столичні зустрічі», міжнародний інструментальний конкурс «Piano-Art»,міжнародний фестиваль-конкурс мистецтв і талантів «Я Супер Зірка», XI міжнародний дистанційний фестиваль-конкурс «Grand Fest Spring», ІІ регіональний фестиваль-конкурс «Диво Дар», ІІ міжнародний інструментальний конкурс ім. І. Я. Падеревського та інші. Студія танцю «Емеральд» Центрального будинку культури брала участь у щорічному міжнародному чемпіонаті з ірландського танцю «Kiev Open Feis».

*Туризм* За січень-вересень 2021 року були проведені заходи спрямовані на розвиток та підтримку туризму в Ірпінській громаді:

- круглий стіл на підтримку туристичного потенціалу Ірпінського регіону "Туристична привабливість Ірпеня" за участю гідів-екскурсоводів з м. Києва, краєзнавців та громадськості міста (травень 2021 р.)

- презентація проекту інформаційного стенду "Ірпінь туристичний" (травень 2021 р.)

- презентація та проведення екскурсій "Старосвітські смаколики Ірпеня" для жителів та гостей міста (травень-червень 2021 р.)

- проведення тематичних екскурсій містом для офіційних делегацій міст-побратимів Ірпеня (червень 2021 р.)

Станом на вересень 2021 року в усіх паркових зонах міста Ірпінь розташовані кав’ярні, заклади харчування, зони активного відпочинку (мотузкові парки), діють прокат велосипедів та човнів, спортивного інвентаря тощо. Інфраструктура парків міста відповідає європейським туристичним нормам та покажчикам. У 2021 році триває розбудова паркових зон території громади. В День Незалежності відбулося урочисте відкриття ще одного скверу в місті Ірпінь на розі вулиць Ново-Оскольська і Джерельна - «Парк Мами».

***Фізична культура і спорт***

Разом з відділом освіти, відділом культури відділ фізичної культури та спорту Виконавчого комітету Ірпінської міської ради проводить рейди перевірки роботи всіх спортивних об’єктів, та проведення зарядки в учбових закладах міста і прилеглих селищ та роботи спортивних секцій. Активно проводяться загально-міські спортивні заходи та свята з метою виховання громадянина-патріота України, утвердження любові до Батьківщини, духовності, моральності, шанобливого ставлення до національних надбань українського народу, наслідування найкращих прикладів мужності та звитяги борців за свободу та незалежність України.

За 9 місяців 2021 року було проведено такі спортивно-масові заходи:

- навчально-тренувальні збори спортсменів федерації дзюдо м. Ірпінь

- відкритий турнір особисто-командного Кубка з панкратіону та греплінгу серед чоловіків та жінок, юнаків, молодших юнаків та дітей

- відкрита першість міста Ірпеня «Кубок Княгині Ольги» з кіокушинкай карате в розділі «кумі те»

- Всеукраїнські змагання з хортингу «KYIVOPEN 2021»в м. Ірпінь

- змагання зі снігових дисциплін їздового спорту «Сяйво Півночі 2021»

- Козацькі розваги з нагоди святкування Масляної

- турнір з волейболу на Кубок тренера Г.М. Славинського в програмі ІХ-го міського фестивалю волейболу

- OlympicLabза напрямом «Екологічний модуль»

- спортивні естафети до Дня матері

- змагання з безсніжних дисциплін їздового спорту «Квітуча швидкість - 2021»

- велогонка «GRVL200»

- другий етап Всеукраїнської спартакіади серед депутатів в м. Ірпінь

- щорічний турнір з традиційного паркового волейболу в пам’ять тренера В. Тарнавського

- проведення спортивних естафет до Міжнародного дня захисту дітей в м. Ірпінь

- Відкритий всеукраїнський турнір з художньої гімнастики «Восходящаязвезда»

- відкриті уроки Аргентинського танго

- веломарафон «TransUkraine 2021»

- благодійно – спортивний фестиваль «IrpinDobroFest»

- спортивні заходи приурочені до Дня Івана Купала

- відкритий кубок з хортингу

- всеукраїнські змагання з вейкбордингу

- ІХ чемпіонат світу з футболу серед українських діаспорних команд

- легкоатлетичний пробіг вулицями міста присвяченому Дню Незалежності України

- турнір з волейболу до Дня Незалежності України

- спортивні заходи з нагоди Дня фізичної культури та спорту

- спортивні естафети у парках міста Ірпінь

- міський фестиваль бойових мистецтв та єдиноборств

Проводиться постійна пропаганда і агітація фізичної культури і спорту через засоби масової інформації міста, а саме: офіційний сайт відділу координування культурно-масових заходів та фізкультурно-спортивної роботи, сайт «04597» соціальні мережі «Facebook», «Telegram» та «Instagram»,а також сайти місцевих фанатів фізичної культури і спорту. Широко висвітлюється участь спортивних команд міста в змаганнях обласного і всеукраїнського рівня та змагання, що проводяться в місті. Інформацію в газети, на сайти надають через відділ координування культурно-масових заходів та фізкультурно-спортивної роботи тренери команд, працівники закладів освіти.

***Природокористування та безпека життєдіяльності***

Загалом за січень-вересень 2021 року особливо актуальним є питання продовження обмежувальних протиепідемічних заходів щодо запобігання поширенню гострої респіраторної хвороби COVID-19, спричиненої коронавірусом SARS-CoV-2, на території Ірпінської міської територіальної громади та вжиті усі необхідні заходи з метою запобігання поширенню інфекційної хвороби серед населення.

Актуальним питанням залишається для Ірпінської міської територіальної громади ліквідація пожеж сухої трави та торфу у заплаві річки Ірпінь (10 лінія, 6-й шлюз, райони Стоянка, Романівка), особливо з підвищенням температури повітря навколишнього середовища виникає надзвичайно висока пожежна небезпека в екосистемах, тому постійно проводиться моніторинг виявлення загорань на ранніх стадіях.

З метою запобігання розповсюдженню пожеж та вчасного реагування, та для забезпечення сприятливих умов життєдіяльності населення Ірпінської міської територіальної громади, в м. Ірпінь створено резерв паливно-мастильних матеріалів, завдяки зусиллям Бучанського РУ ГУ ДСНС України в Київській області та виконавчого комітету Ірпінської міської ради такі пожежі вчасно ліквідовуються.

Також важливим питанням є підтоплення підземного пішохідного переходу з вул. Центральна на вул. Авіаконструктора Антонова, що ускладнює рух мешканців міста, підтоплення вул. Соборна (район паспортної служби), Садова, Варшавська, Троїцька, Вериківського. Для ліквідації підтоплення на даних ділянках, виділяється з міського резерву

ПММ для забезпечення роботи техніки ДПРЧ-36 Бучанського РУ ГУ ДСНС України у Київській області.

За звітний період проведено 21 позачергове засідання місцевої комісії з питань ТЕБ та НС, розглянуті та прийняті рішення з важливих питань.

За звітний період разом з представниками Бучанського РУ ГУ ДСНС України у Київській області проведено пожежно - профілактичні відпрацювання та роздано 250 листівок інформаційно-роз’яснювального характеру з питань цивільного захисту серед населення міста.

***Регуляторна політика та розвиток підприємництва***

За останніми даними Головного управління ДПС у Київській області на території Ірпінської міської територіальної громади налічується 10221 зареєстрованих суб’єктів малого підприємництва - платників податків (з них 6133 – фізичні особи-підприємці; 4088 - юридичні особи)(Діаграма 1).

Серед загальної кількості зареєстрованих суб’єктів малого та середнього підприємництва по м. Ірпінь значну частину складають мікропідприємства, а саме 10065 од. Зростання кількості мікропідприємств частково можна пояснити певним «подрібненням» впродовж останніх років як середніх, так і малих підприємств.

У структурі підприємств Ірпінської міської територіальної громади (Діаграма 2) найбільшу частину займають мікропідприємства – 10065 одиниць, малі – 129 одиниць, середні – 27 одиниць та великі – близько 20 одиниць.

Загалом по Україні спостерігається тенденція до збільшення кількості мікропідприємств. Це свідчить про запровадження для мікропідприємств порівняно привабливіших умов ведення бізнесу, які переважно визначаються диференційованим підходом в застосуванні спрощеної системи оподаткування, а також більшою «гнучкістю» мікробізнесу до диверсифікації видів діяльності в критичних умовах. Саме такі тенденції у розвитку підприємництва характерні і для Ірпінської міської територіальної громади.

Слід зазначити, що показник надходжень до бюджетів всіх рівнів від діяльності МСП за останніми даними склав 569,2млн.грн. (фізичні особи-підприємці – 143,9 млн. грн. та юридичні особи - 425,3 млн. грн., що у відсотковому співвідношенні складає для фізичних осіб-підприємців 25,3%, а для юридичних осіб – 74,7%.

Частка надходжень від суб’єктів малого та середнього підприємництва до бюджетів всіх рівнів склала 2,22%: від юридичних осіб – 1,66 % та від фізичних осіб – 0,56 %.

Підприємці, які реєстрували свій бізнес на території Ірпінської міської територіальної громади, отримують можливість орендувати земельні ділянки за пільговими ставками.

Формування розгалуженої інфраструктури підтримки малого та середнього підприємництва є принципово важливим фактором для розвитку підприємницької діяльності, ефективність якої сприяє підвищенню інвестиційної привабливості регіону, залученню вітчизняних та закордонних інвестицій, застосуванню передових технологій тощо.

Постійно проводиться робота, спрямована на удосконалення мережі інфраструктури підтримки малого і середнього підприємництва, яка передбачає удосконалення роботи діючих об’єктів інфраструктури, які надають фінансові, матеріально-технічні, інформаційні, технологічні, консультативні, маркетингові, кадрові та освітні послуги.

Успішно працює, створений за сприяння інвестиційної ради, офіс підтримки підприємництва «I-SMART», який надає допомогу у: написанні грантів; супроводі та звітуванні перед донорськими організаціями; проведенні семінарів щодо діючих програм підтримки бізнесу; підтримці індивідуальних проектів підприємців (розробці стратегії та бізнес-плану та інвестиційних проектів, фандрайзингу, розробці спонсорських пакетів і карток стейкхолдерів); консультаційних послугах з юридичних питань, у сфері оподаткування і розміщення реклами «під ключ».

Разом з тим слід відмітити, що в місті існує потреба як у розширенні інфраструктури підтримки малого і середнього підприємництва, так і у підвищенні рівня якості послуг, які надаються. На даний час інфраструктура підтримки підприємництва Ірпінської міської територіальної громади включає: 1 - фонд підтримки підприємництва, 2 – інвестиційні фонди (компанії), 1 – бізнес-центр та 4 – громадські об’єднання підприємців.

Крім того, Ірпінським міським центром зайнятості спільно з Агенцією регіонального розвитку підприємництва заплановано створення та відкриття МИСТЕЦЬКОГО МОЛОДІЖНОГО ЦЕНТРУ «IRPIN ART HOUSE». Мета центру розвитку - формування інноваційної культури та розвитку підприємницьких здібностей у дітей та молоді, розбудова ефективної інформаційної інфраструктури підтримки підприємництва, підвищення конкурентоспроможності підприємців, підвищення конкурентоспроможності підприємців, орієнтування на підвищення кваліфікаційного рівня та започаткування власної справи та створення нових робочих місць.

Цільовою аудиторією центру розвитку мають бути: підприємці, незалежно від форми господарювання; безробітні особи, що мають право на отримання одноразової допомоги по безробіттю для започаткування власної справи; шукачі роботи, які готові започаткувати власну справу самостійно; працюючі за наймом особи, що цікавляться підприємництвом; ініціативна молодь (учні шкіл, професійно-технічних та закладів вищої освіти); потенційні інвестори.

Поряд з цим, з 2021 року м. Ірпінь приєднався до державного інфо-сервісу StartBusinessChallenge, який містить бізнес-кейси із покроковими інструкціями для започаткування власної справи. Всю необхідну достовірну інформацію для реєстрації бізнесу підприємці можуть отримати в єдиному місці – швидко і безкоштовно.

В межах забезпечення єдиної державної регуляторної політики на офіційному веб-сайті Ірпінської міської ради станом на 01.12.2022 року оприлюднено та прийнято 9 проєктів регуляторних актів, які пройшли всі стадії регуляторного процесу. У розділі «Регуляторна політика» оприлюднене 1 повторне, 2 базових та 2 періодичних відстеження результативності регуляторних актів. Загальний реєстрі власних регуляторних актів Ірпінської міської ради та її виконавчого комітету станом на 01.12.2021р. налічує 91 регуляторний акт з яких 35 діючих.

Для забезпечення ефективного співробітництва підприємницьких структур міста з міськвиконкомом в проведенні державної політики з питань розвитку підприємництва при виконкомі створені та діють Міжгалузева рада підприємців та Координаційна рада з питань розвитку підприємництва.

*Адміністративні послуги* З метою забезпечення надання прозорих адміністративних послуг при Ірпінській міській раді з 2015 року працює Центр надання адміністративних послуг «Прозорий офіс», він розміщений на першому поверсі адмінбудівлі Ірпінської міської ради. У відділі ЦНАПу оснащено 24 робочих місць, дитячий куточок, місце для відвідувачів та окрема прозора кімната для проведення засідань депутатських комісій.

Для зручності обслуговування громадян встановлена система «Електронна черга». Встановлено камери відеоспостереження, працює служба оперативного моніторингу та служба реагування (муніципальна варта).

Через ЦНАП надається 146 адміністративних послуг **Ірпінською міською радою та її виконавчим комітетом,** затверджених Рішенням сесії Ірпінської міської ради від 08.04.2021р. «Про затвердження переліку адміністративних послуг, які надаються через Центр надання адміністративних послуг виконавчого комітету Ірпінської міської ради».

За 9 місяців 2021р. через ЦНАП надано 32 732 адміністративних послуг, надано консультацій 31 680, також надаються послуги комунальними підприємствами та не комерційними організаціями а саме:

- КП "Теплоенергопостач"

- КП   "Ірпіньводоканал"

- Ірпінське бюро правової допомоги

- Фонд соціального страхування від нещасних випадків та професійних захворювань.

Створено офіційний веб-сайт Центр надання адміністративних послуг м. Ірпеня <http://cnap.imr.gov.ua/>. Запроваджено можливість запису онлайн на прийом до відділу ведення реєстру територіальної громади м. Ірпінь.

З метою забезпечення створення зручних та доступних умов отримання послуг суб’єктами звернень у межах відповідної адміністративно-територіальної одиниці створено чотири віддалені робочі місця у яких забезпечуються надання адміністративних послуг відповідно до переліку.

Центр надання адміністративних послуг виконавчого комітету Ірпінської міської включає сектор забезпечення доступу до публічної інформації. За 9 місяців 2021р. через ЦНАП зареєстровано 879 запитів на інформацію.

Незабаром запрацює оновлений ЦНАП в Ірпінській територіальній громаді з позначенням «Центр. ДІЯ». На даній вебплатформі громадяни зможуть знайти повну інформацію про електронні адміністративні послуги, новини про діяльність та розклад роботи центрів надання адміністративних послуг (ЦНАПів), адреси, контакти, інтерактивний календар подій та багато іншого.

Адміністративні послуги надаються оперативно, своєчасно, відкрито та прозоро. Доступність інформації про надання адміністративних послуг забезпечено через ЗМІ та інформаційні стенди.

***Розвиток реального сектору економіки***

*Промисловість* Економічний потенціал промисловості Ірпінської міської територіальної громади незначний i його формує: обробна промисловість; виробництво гумових та пластмасових виробів, хімічна промисловість i промисловість по виробництву меблів, виробництво інших неметалевих виробів (будматеріалів) тощо; виробництво і розподілення електроенергії, газу та води. Серед яких переважає недержавний сектор, частка якого у загальному обсязі промислового виробництва складає близько 95%.

Найбільшими промисловими підприємствами на території Ірпінської міської територіальної громади є:

ПП «КОМІНВЕНТ ПЛЮС» - заснована в 2002 році компанія, займається виробництвом i продажом димоходів, повiтропроводiв та інших побутових приладів. Фундаментом для організації підприємства став багаторічний досвід роботи в Європі керівника компанії, а також його бажання донести сучасні технології будови димоходів в Україні.

ТОВ «НАТУР+» - Здійснює виробництво фармацевтичних препаратів і матеріалів: лікарські засоби – гематоген; функціонально-харчові продукти – Вітаміл, Актівміл, Вітаміл+. Крім того, виробництво дитячого харчування та дієтичних харчових продуктів. Досягає поставлених виробничих цілій, які здійснюються за рахунок: послідовного виконання плану розвитку підприємства; планомірного i поетапного впровадження Правил належної виробничої практики та вдосконалення методів контролю якості лікарських засобів; технічного переоснащення виробництв на ocнoвi заміни обладнання на високотехнологічне та безпечне для довкілля; забезпечення виробництва ресурсами необхідної якості та раціональне їх використання; постійного процесу навчання персоналу; системи екологічного моніторингу для забезпечення відповідності екологічним нормативам та вимогам; зменшення негативного впливу на навколишнє середовище шляхом освоєння та впровадження нових технологій.

ТОВ «НВО «Екософт», яке має дуже швидкий темп розвитку технологій, завдяки внутрішнім змінам процесу виробництва, оптимізації маркетингу та продажів, надання якісних послуг та технічної підтримки, за останні роки змогли досягти щорічного стабільного приросту в 20–25%. Крім того, ТОВ «НВО «Екософт» запускає 5-7 нових продуктів власної розробки. Впровадивши бережливе виробництво і систему управління якістю, ТОВ «НВО «Екософт» зробило ціни на свою продукцію доступними, завдяки чому продукція під знаком «Ecosoft» набула популярності серед споживачів України та світу.

Крім того, компанія пропонує впровадження грантової діяльності: Створення електронної системи підписки на очищену питну воду «Watter» для кінцевих споживачів та бізнес-клієнтів. Метою грантової діяльності є створення умов для населення України отримувати якісну питну воду без бутилювання і забруднення довкілля пластиковою тарою. Реалізацію цієї мети пропонується здійснити через впровадження новітніх високотехнологічних рішень. Основою впроваджень має стати електронна системи підписки (ЕСП) на питну воду Watter, яка розрахована як на кінцевих споживачів, так і на бізнес-клієнтів. Кінцевий споживач, який оформив ЕСП на воду, отримує доступ до очищеної питної води у себе вдома - завдяки встановленню побутового фільтру; на прогулянці - завдяки існуючій розгалуженій мережі автоматів по наливу води у багаторазову тару; на роботі - завдяки встановленню працедавцем офісних диспенсерів. В усіх випадках споживач сплачує тільки за спожиту питну воду на умовах ЕСП, і не сплачує за використання обладнання. В свою чергу, бізнес-клієнти мають можливість купити обладнання – побутове, комерційне або промислове (фільтри, автомати, диспенсери та ін.), під’єднатися до ЕСП Watter в якості провайдера, та почати заробляти на власному обладнанні, отримуючи гроші від кінцевих споживачів за кожний отриманий ними літр очищеної води.

В результаті реалізації проєкту отримаємо позитивний екологічний ефект за рахунок зменшення використання одноразових пластикових пляшок – основного забруднювача планети.

Поряд з цим, в 2021 році КП «Ірпіньводоканал» у партнерстві з компанією «Екософт» збудував найбільшу в регіоні станцію очищення та знезалізнення води, яка забезпечуватиме чистою питною водою 75% населення міста. Вона спроможна очищувати до 20 тисяч кубометрів води на добу. Компанія ТОВ «НВО «Екософт» на цій станції задіяли унікальну інноваційну технологію знезалізнення води, коли повітродувки окисляють залізо, і потім його видаляють звичайними фільтрами. Це дає змогу робити все без жодних хімічних реагентів, що для екології несе позитивні речі.

ТОВ «ПЛАНЕТА ПЛАСТИК» українське виробниче підприємство, яке займається виробництвом виробів з поліетилену. Виробляє багато різної продукції, включаючи: поліетиленові плівки для теплиць, поліетиленові пакувальні плівки, поліетиленові будівельні плівки, труби з поліетилену, поліетиленові декоративні плівки, поліетиленова плівка для водойм. передбачає збільшення виробництва продукції, модернізацію та переоснащення сучасним обладнанням. Крім того, підприємство постійно підвищує професіоналізм працівників та заохочує їх до впровадження інноваційних технологій; веде постійну роботу по виведенню на ринок інноваційних товарів та послуг.

ТОВ «Кийремпобут Плюс» передбачає подальше нарощування об’ємів виробництва, збільшення чисельності зайнятих. Підприємство постійно розширює ряд пресформ для отримання унікальних речей в області фільтрації води.

ТОВ «РУБІЖ» - займається виробництвом металевих виробів, і устаткування загального призначення, але основним видом продукції виробництва являються порошкові вогнегасники.

Ірпінська міська територіальна громада має великий потенціал для залучення інвестицій, розвитку підприємництва, реалізації спільних проєктів з бізнесом, що є основою для розбудови комфортного та сучасного міста, підвищення добробуту мешканців. В місті наявна політична воля керівництва, яке прагне змін, є кваліфіковані працівники та широкі зв’язки в ділових колах, присутній високий рівень взаємодії між владою та громадою.

Враховуючи підвищені вимоги до екологічності діючих виробництв та сучасний науково-технічний прогрес, перспективним напрямом залишається розвиток інноваційноємних виробництв тощо.

*Транспорт* В Ірпінському регіоні перевезення пасажирів автомобільним транспортом загального користування здійснюють три підприємства: ТОВ «Ірпінське АТП-13250», ТОВ «Транс Груп», ТОВ «Фастів Автотранс». Кількість маршрутів з м.Ірпінь до м.Київ складає - 8 маршрутів.

Перевезення пасажирів міськими автобусними маршрутами в м.Ірпінь здійснює ТОВ «Ірпінське АТП-13250», а саме: №1 м. Ірпінь – смт. Гостомель (військове містечко); №1К м. Ірпінь – р-н Бучанський (по вул. Червоноармійська); №7 м. Ірпінь – кільцевий; №8 м. Ірпінь – с. Романівна; №18 +№ 6 м. Ірпінь (військовий шпиталь – з/д вокзал – вул.Гайдамацька); №19, м. Ірпінь – смт. Ворзель – смт. Кічеєво; №20, м. Ірпінь – смт. Гостомель; №20Д; м. Ірпінь (зал.вокзал) – смт. Баланівка.

За даними ТОВ «Ірпінське АТП 13250» за 9 місяців 2021 року перевезено пасажирів 1 965,0 тис.чол., в тому числі пільгових – 556,0 тис.чол., а пасажирообіг склав – 21 131,4 тис.пас/км.

Разом з тим, на роботу транспорту негативно впливає постійне здорожчання паливно-мастильних матеріалів, запчастин, що призводить до зростання тарифу на проїзд та витрат на їх утримання. Транспортна галузь в цілому зазнала відчутної кризи через вплив наслідків пандемії. Сумлінно виконуючи усі державні обмеження та дотримуючись усіх рекомендацій щодо організації протиепідемічних заходів при наданні послуг з перевезення пасажирів на період карантину у зв’язку з поширенням коронавірусної хвороби (СOVID-19), автомобільні перевізники зазнали значних збитків.

Крім того, місто Ірпінь - це проміжна залізнична станція 4-го класу Коростенського напрямку Південно-Західної залізниці на лінії Київ-Волинський - Коростень між станцією Біличі (відстань - 7 км) та зупинним пунктом Лісова Буча (відстань - 3 км). Розташована на території міста Ірпінь.

На даний момент на території міста Ірпінь розташовано 3 основних та 2 допоміжних колії, вихід до яких відбувається через основну і бокову платформу.

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| № з/п | Назва | Адреса | Режим роботи | Основні напрямки | Графік руху |
|  | Залізничні станції | | | | |
| 1 | Станція Ірпінь | Ірпінь, вул.Центральна,6 | щоденно з 7:45-18:45;  перерва з 13:00-14:00 | Київ-Пас.-Коростень | Щоденно |

*Зв’язок* Сфера послуг зв’язку продовжує працювати на забезпечення потреб населення у наданні послуг поштового зв’язку та інтернет зв’язку у м. Ірпінь та селищах. Ведеться постійна робота щодо підвищення якості послуг, розширення їх спектру та задоволення потреб населення. Також в Ірпені надають свої послуги наступні служби доставки: Нова Пошта, АвтоЛюкс, Нічний Експрес, Поштомат ПриватБанку, Міст Експрес, Justin.

В Ірпінській міській територіальній громаді працює декілька компаній, які надають послуги інтернет зв’язку: «Tv-Net», «iLan», «Best», «Dominet», «Undernet» та інші.

Компанії надають послуги доступу до мережі Інтернет, а також, послуги доступу до кабельного телебачення, як для юридичних так і фізичних осіб. Метою компаній є якісне надання послуг населенню, в той же час зробити доступним використання всесвітньої мережі Інтернет та кабельного телебачення.

Ірпінська міська територіальна громада має досить розгалужену систему поштового зв’язку, яка за 9 місяців 2021 року представлена 21 відділенням, а саме:

**Відділення поштового зв’язку**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| № п/п | Назва | Адреса |
| 11 | КМД ПАТ Укрпошта. Відділення поштового зв’язку №5 | м. Ірпінь, вул. Соборна, 98 |
| 22 | КМД ПАТ Укрпошта. Відділення поштового зв’язку №3 | м. Ірпінь, вул. Котляревського, 54А |
| 33 | КМД ПАТ Укрпошта. Відділення поштового зв’язку №4 | м. Ірпінь, вул. Соборна, 1/4А |
| 44 | КМД ПАТ Укрпошта. Відділення поштового зв’язку №2 | м. Ірпінь, вул. Миру, 10 |
| 55 | КМД ПАТ Укрпошта. Відділення поштового зв’язку | с. Михайлівка-Рубежівка, вул. Шкільна, 2 |
| 66 | КМД ПАТ Укрпошта. Відділення поштового зв’язку | с. Козинці, вул. Шевченка, 91 |
| 7 | Нова пошта. Відділення №1 | м. Ірпінь, вул. Антонова, 4б |
| 88 | Нова пошта. Відділення №4 | м. Ірпінь, вул. З. Алієвої, 85 |
| 99 | Нова пошта. Відділення №5 | м. Ірпінь, вул. Новооскольська, 6-а |
| 10 | Нова пошта. Відділення №7 | м. Ірпінь, вул. Тургенівська, 81 |
| 11 | Нова пошта. Відділення №8 | м. Ірпінь, вул. Центральна, 6а |
| 12 | Нова пошта. Відділення №9 | м. Ірпінь, вул. Соборна, 160в |
| 13 | Нова пошта. Відділення №10 | м. Ірпінь, вул. Соборна, 1-в |
| 14 | Нова пошта. Відділення №11 | м. Ірпінь, вул. Українська, 82 |
| 15 | Нова пошта. Відділення №12 | м. Ірпінь, вул. Університетська, 2ф/2 |
| 16 | Нова пошта. Відділення №1 | с. Михайлівка-Рубежівка, вул. Шкільна, 15/1 |
| 17 | Justin №289 | м. Ірпінь, вул. Соборна, 1г |
| 18 | Justin №65 | м. Ірпінь, вул. Новооскольська, 2-о |
| 19 | Justin №706 | м. Ірпінь, вул. Слов'янська, 35 |
| 20 | Justin №908 | м. Ірпінь, вул. Чехова, 27 |
| 21 | МістЕкспрес. Відділення №1521 | м. Ірпінь, вул. Садова, 69 А |
|  | **Усього: 21** |  |

***Розвиток споживчого ринку та сфери послуг***

Аналіз економічного стану ринків товарів і послуг свідчить про задовільний стан розвитку конкурентного середовища на переважній більшості з них.

З метою формування конкурентного середовища на ринках товарів і послуг, органами місцевого самоврядування Ірпінської міської територіальної громади проводилась послідовна робота, спрямована на забезпечення стабільних сприятливих умов для створення і функціонування суб’єктів підприємницької діяльності шляхом удосконалення регуляторних процесів, забезпечення дотримання принципу рівних можливостей для всіх суб’єктів підприємницької діяльності, зняття штучних бар’єрів для виходу на ринок нових підприємців, розширення сучасної інфраструктури підтримки підприємництва.

Аналіз економічного стану ринків товарів і послуг свідчить про задовільний стан розвитку конкурентного середовища на переважній більшості з них. На теперішній час в Ірпінській міській територіальній громаді діє 4 ринки, із них 2 - змішані, 2 – непродовольчі (з них: 1 – речовий, 1 – будівельно-господарський). Також в місті Ірпінь наявна торгівельна площа для торгівлі домашньо-споживчими товарами, яка дозволила створити цивілізовані умови для роботи підприємців. Торгівельна площа обладнана прилавками та лавками до 70 метрів погонних і може розмістити на ринку близько 50 чоловік. Таким чином, у місті діє чи не єдиний, подібного роду, об’єкт на Київщині.

Розвитку економічних зв’язків, розширенню ринків збуту продукції малих підприємств виробничого профілю сприяє проведення ярмаркових заходів. Так, ярмарки у м. Ірпінь проводяться кожної першої і третьої суботи місяця.

Найважливішим видом економічної діяльності у сфері товарного обігу й основною ланкою організації конкурентного середовища залишається роздрібна торгівля міста. Протягом 2021 року галузь демонструє стабільну динаміку розвитку, яка позитивно відображається на формуванні товарного ринку та загального економічного потенціалу міста.

Суб’єктами господарювання сфери роздрібної торгівлі вноситься вагомий внесок у формування надходжень до бюджету, створення нових робочих місць для працевлаштування населення, щомісяця забезпечується нарощування обсягів роздрібного товарообороту.

Виробництво споживчих товарів займає провідне місце у промисловому виробництві продукції регіону. У 2021 році діяльність підприємств з виробництва зазначеної категорії товарів була спрямована на збереження позитивної динаміки нарощування обсягів виробництва та реалізації продукції, розширення асортиментної лінійки товарів, які відповідають вітчизняним та міжнародним стандартам.

Споживчий ринок Ірпінської міської територіальної громади має достатньо розвинуту структуру, що дає можливість забезпечити населення необхідним обсягом товарів, робіт та послуг.

Населенню міста та селищ фізичні особи-підприємці надають різноманітні види побутових послуг, а саме: виготовлення взуття за індивідуальним замовленням; послуги з ремонту взуття; виготовлення текстильних виробів та текстильної галантереї за індивідуальним замовленням; послуги з ремонту одягу та побутових текстильних виробів; виготовлення шкіряних галантерейних та дорожніх виробів за індивідуальним замовленням; виготовлення меблів за індивідуальним замовленням; послуги з ремонту, реставрації та поновлення меблів; виготовлення теслярських та столярних виробів за індивідуальним замовленням; технічне обслуговування та ремонт автомобілів, мотоциклів, моторолерів і мопедів за індивідуальним замовленням; послуги з ремонту радіотелевізійної та іншої аудіо- і відеоапаратури; послуги з ремонту електропобутової техніки та інших побутових приладів; виготовлення металовиробів за індивідуальним замовленням; послуги з ремонту інших предметів особистого користування, домашнього вжитку та металовиробів; виготовлення ювелірних виробів за індивідуальним замовленням; послуги з ремонту годинників та ювелірних виробів; прокат речей особистого користування та побутових товарів; послуги з виконання фоторобіт; послуги з прання, оброблення білизни та інших текстильних виробів; послуги перукарень; ритуальні послуги; послуги домашньої прислуги; послуги, пов'язані з очищенням та прибиранням приміщень за індивідуальним замовленням тощо.

Головні цілі на споживчому ринку у 2021 році були досягнуті шляхом забезпечення продовольчої безпеки міста та селищ; задоволення попиту населення на товари, в тому числі першої необхідності, у повному обсязі, за доступними цінами та гарантованої якості; формування торговельної інфраструктури з урахуванням відповідних нормативів забезпеченості мешканців об'єктами торгівлі та побуту; ліквідація несанкціонованої і стихійної торгівлі; розширення доступності соціально значимих послуг побутового обслуговування для малозабезпечених категорій громадян.

Проте, слід зазначити, що запровадження суворих заходів карантину в Україні протягом 2021 року спричинили падіння обсягів продажів будь-яких товарів і послуг, у т. ч. тих що до карантину були зорієнтовані на електронну торгівлю; звуження купівельних уподобань споживачів до найнеобхідніших споживчих товарів (і послуг), незалежно від матеріального стану домогосподарств; «заморожування» або зниження заробітку громадян з низькими і низькими-середніми доходами сімей.

Виявлено очікування, що вказують на підготовку громадян до стагнації економіки та, відповідно, перехід до практики заощадження. Виникає небезпека стрімкого згортання внутрішнього попиту. Її попередження, у першу чергу, залежить від заходів уряду щодо помітного зниження цін (вартості) на споживчі товари і послуги повсякденного попиту та/або дій на стрімке розширення внутрішнього ринку.

***Інвестиційна та зовнішньоекономічна діяльність***

Одним із актуальних завдань в Iрпінської міської територіальної громаді є активізація інвестиційної діяльності, збільшення експортного потенціалу та значне нарощування обсягів інвестицій у розвиток господарського комплексу міста та селищ. Враховуючи те, що місто Ірпінь та селища мають дефіцит фінансових pecypciв, необхідний для розвитку міста, але разом з тим, володіє землями промислової зони, відносно розвиненою інфраструктурою та транспортною доступністю, має висококваліфіковану робочу силу та вигідне географічне положення, залучення інвестицій для розвитку його економіки є дуже важливим.

Можливість вкладення інвестицій в громаду реалізується через передачу вільних земельних ділянок у власність або на правах оренди для ведення підприємницької діяльності.

Збільшення громади через приєднання до неї сільських громад по Перспективному плану формування громад Київської області Ірпінська територіальна громада може залучити у місто великі інвестиції та виробничі компанії.

Громада має наявний ресурс невеликих земельних ділянок та вільних «грінфілдів», які можуть використовуватися для організації роботи офісних приміщень, невеличких складських приміщень, організації роботи торгівельних підприємств, салонів сфери побутового обслуговування, ІТ - фахівців тощо. Потреби у невеличких земельних ділянках, приміщеннях як окремо стоячих будівель так і на правах спільного користування і надалі зростатимуть в результаті збільшення кількості населення міста за рахунок ВПО та студентства, які започатковують підприємницьку діяльність. Дана інфраструктура буде використовуватися більшою частиною в сфері послуг та організації адміністративних офісних приміщень.

Місто має ресурс також «браунфілдів», тобто ділянок від колишніх промислових підприємств, які припинили свою діяльність. Дані ділянки мають підводи комунікацій, і це є добре для організації підприємництва. Але й мають слабкі місця, а саме власників, з якими необхідно домовлятися про продаж, або оренду даної земельної ділянки.

В 2020 році розроблено концепцію та виділено землю під будівництво МИСТЕЦЬКОГО ЦЕНТРУ «IRPINARTHOUSE», який передбачає створення центру творчості та мистецтва міжнародного рівня. Проєкт дасть можливість розмістити в цьому закладі сучасну та достатню за кількістю місць школи мистецтв; створити музей сучасної культури міста, галереї для місцевих скульпторів, художників, фотохудожників, майстрів декоративно-прикладного мистецтва; створити простір для реалізації творчих ініціатив громадськості; створити імідж закладу як величезного за площею виставкового центру для проведення всеукраїнських та міжнародних мистецьких та інших виставок, презентацій. Також здійснюється пошук інвесторів у промислово-виробничу сферу Приірпіння на такі виробничі території, як заводи ВАТ «СБК-Прогрес», ПАТ «Ірпіньмаш».

Основною метою реалізації інвестиційної політики в 2021 році було подальше нарощування обсягів залучення інвестицій в економіку міста, зокрема для створення нових та збереження існуючих робочих місць, розвитку мережі об’єктів соціально-культурного та комунального призначення, а особливо впровадження інвестиційних проєктів, спрямованих на економію енергоресурсів.

Головним акцентом інвестиційної політики є впровадження Ірпінській міській територіальній громаді інвестиційних проектів з урахуванням генеральних схем розвитку територій та сприяння впровадженню інвестиційних проектів, спрямованих на економію енергоресурсів у закладах освіти, культури та медицини.

На сьогоднішній день спостерігається зацікавленість іноземних підприємств у придбанні комплектуючих для матеріалоємного та працеємного механічного та транспортного обладнання.

В 2021 році планується продовжувати експортувати такі товари та послуги, як електро- та радіо компоненти, послуги з організації вантажних перевезень, послуги вантажного нерегулярного транспорту, фільтри для питної води, магістральні фільтри, фільтраційні системи, системи зворотнього осмоса, поліетиленові вироби та інше.

Також очікується активізація зовнішньоекономічної діяльності за рахунок покращення структури у напрямі збільшення у ньому високоякісної, стандартизованої продукції відповідно до стандартів ISO, активної участі підприємств міста в виставково-ярмаркових заходах, а також прискореного розвитку імпортозамінюючих виробництв для зменшення обсягів товарів.

Експортувалися такі товари та послуги, як електро- та радіо компоненти, послуги з організації вантажних перевезень, послуги вантажного нерегулярного транспорту та інше.

***Країни експортери:*** Польща, Німеччина, Канада, Кіпр, Молдова, ОАЕ, Великобританія, Нідерланди, Туреччина, Португалія, Панама та інші.

Імпортувалися такі товари та послуги: обладнання, запасні частини для обладнання, сировина, автомобілі, послуги з організації вантажних перевезень, послуги, пов’язані з забезпеченням функціонування транспортної інфраструктури та з надання доступу без контенту.

***Країни імпортери:*** Бельгія, Швейцарія, Польща, Угорщина, Латвія, Литва.

На сьогоднішній день спостерігається зацікавленість іноземних підприємств у придбанні комплектуючих для матеріалоємного та працеємного механічного та транспортного обладнання.

З метою розвитку зовнішньоекономічної діяльності та нарощування експортного потенціалу підприємства планують освоєння нових видів продукції та впровадження нових технологічних процесів, спрямованих на енергозбереження та підвищення конкурентоспроможності експортноорієнтованих товарів, також підприємствам надаються пропозиції щодо участі та проведення міжнародних виставок, ярмарків, презентацій, бізнес-форумів.

Також очікується активізація зовнішньоекономічної діяльності в Ірпінському регіоні за рахунок покращення структури у напрямі збільшення у ньому високоякісної та стандартизованої продукції відповідно до стандартів ISO, а також прискореного розвитку імпортозамінюючих виробництв для зменшення обсягів товарів.

З метою розвитку зовнішньоекономічної діяльності та нарощування експортного потенціалу підприємства планують освоєння нових видів продукції та впровадження нових технологічних процесів, спрямованих на енергозбереження та підвищення конкурентоспроможності експортноорієнтованих товарів, також підприємствам надаються пропозиції щодо участі та проведення міжнародних виставок, ярмарків, презентацій, бізнес-форумів.

***Фінансові ресурси***

Бюджет Ірпінської міської територіальної громади по доходах загального фонду (з трансфертами) за 9 місяців 2021 року виконано на 110,0% при уточненому плані в сумі 772 200 900,92 грн. фактично надійшло 579 462 133,68 грн., що більше на 52 739 829,76 грн. По доходах загального фонду без урахування трансфертів при уточненому плані за 9 місяців 2021 року в сумі 555 655 127,00 грн. фактично надійшло 423 182 998,81 грн. (116,7%), що на 60 613 090,81 грн. більше від плану.

Рішенням виконавчого комітету Ірпінської міської ради № 25/3 від 09 березня 2021 року був затверджений план Заходів щодо наповнення бюджету Ірпінської міської територіальної громади, вишукання додаткових джерел надходжень до бюджету, дотримання жорсткого режиму економії бюджетних коштів та посилення фінансово-бюджетної дисципліни бюджету Ірпінської міської територіальної громади у 2021 році відповідно до якого:

- проводиться щоденний моніторинг повноти, систематичності та своєчасності сплати податку на доходи фізичних осіб платниками цього податку. За результатами моніторингу вживаються відповідні заходи визначені чинним законодавством до тих підприємств, які не систематично або в неповному обсязі сплачують податок;

- проводиться робота спільно з ГУ ДПС у Київській області стосовно боржників по сплаті податків та зборів до місцевого бюджету;

- систематично надсилаються листи - повідомлення щодо погашення заборгованості боржниками перед бюджетом Ірпінської міської територіальної громади;

- проводиться жорсткий контроль сплати відповідних податків до бюджету Ірпінської міської територіальної громади філіями та відокремленими підрозділами підприємств, які здійснюють свою діяльність на території Ірпінського регіону;

- проводиться робота щодо погашення заборгованості із виплати заробітної плати та відповідного перерахування податку на доходи фізичних осіб до місцевого бюджету та вжиття заходів щодо дотримання суб’єктами господарської діяльності вимог трудового законодавства при виплаті заробітної плати та інших громадян;

- забезпечено ефективне управління підприємствами комунальної власності Ірпінської міської ради з метою покращення їх фінансового стану та збільшення надходжень до міського бюджету;

- постійно проводиться контроль щодо доцільності проведення видатків та виключення непріоритетних і неефективних витрат, що не забезпечують виконання основних функцій і завдань головних розпорядників бюджету Ірпінської міської територіальної громади, так на захищені статті за січень-вересень 2021 року припадає 73,2 % фінансування по загальному фонду;

- здійснюється контроль за споживанням енергоносіїв та проводяться заходи щодо збереження енергоресурсів;

- прострочена заборгованість по заробітній платі та енергоносіям відсутня.

- постійно здійснюється контроль щодо здійснення заохочувальних виплат та надання матеріальної допомоги в межах фонду оплати праці, затверджених для бюджетних установ бюджету Ірпінської міської територіальної громади у межах кошторису.

Середня заробітна плата працівників бюджетної сфери по бюджету Ірпінської міської територіальної громади за січень-вересень 2021 року становить 10 087,5 грн.

Заборгованість по заробітній платі станом на 01.10.2021 р. відсутня.

Бюджет Ірпінської міської територіальної громади по видатках загального фонду за 9 місяців 2021 року виконано на 89,03 %, при уточненому плані на 9 місяців 2021 року 422 254 373,65 грн., використано 375 928 568,34 грн.

До спеціального фонду бюджету Ірпінської міської територіальної громади фактично надійшло 37 277 478,32 грн., що становить 78,22 % уточненого річного плану (47 655 924,9 грн.). Видатки спеціального фонду в т. ч. бюджет розвитку за 9 місяців 2021 року виконано на 65,6%, при уточненому плані за 9 місяців 2021 року 309 183 847,51 грн., використано 202 785 397,60 грн.

|  |  |
| --- | --- |
| [**2.**](#_Toc181179004) | **МЕТА, ЗАВДАННЯ ТА ЗАХОДИ ЕКОНОМІЧНОГО І СОЦІАЛЬНОГО РОЗВИТКУ ІРПІНСЬКОЇ МІСЬКОЇ ТЕРИТОРІАЛЬНОЇ ГРОМАДИ НА 2022-2024 РОКИ** |

Метою Програми є: поліпшення умов життєдіяльності громадян на основі розвитку економіки як базису для підвищення рівня зайнятості, зростання доходів населення, зниження рівня інфляції через розширення пропозиції товарів і послуг; підвищення стандартів життя, розвиток людського і соціального капіталу шляхом поліпшення якості та більшої доступності освіти і медичного обслуговування, підвищення дієвості і стабільності соціального захисту громадян; покращення стану навколишнього природного середовища та забезпечення екологічно збалансованого використання природних ресурсів; створення більш прийнятних умов для ведення підприємницької діяльності шляхом утвердження на практиці верховенства права; зменшення втручання держави в економіку; удосконалення податкової системи з урахуванням досвіду проведення податкової реформи; налагодження державно-приватного партнерства та створення ефективних стимулів для інвесторів; відновлення довгострокового кредитування реального сектору економіки та домогосподарств; підвищення конкурентоспроможності вітчизняних товарів та послуг, нарощення їх експорту та створення умов для імпортозаміщення.

Завдання Ірпінської міської територіальної громади докласти максимум зусиль для забезпечення намічених Програмою орієнтирів на поточний рік, закласти базу для стабільної роботи у наступному році.

Досягнення цієї мети передбачає реалізацію таких пріоритетних напрямів соціально-економічного та культурного розвитку м. Ірпінь та сіл Михайлівка-Рубежівка, Забуччя, Козинці та Діброва у 2022 році:

* **соціальна сфера** – забезпечення послідовного та стійкого зростання показників, які характеризують рівень життя населення міста та в першу чергу збільшення грошових доходів населення, підвищення рівня соціальних стандартів і якості послуг, що безпосередньо надаються населенню;
* **гуманітарна сфера** – створення в місті необхідних умов для збереження і зміцнення репродуктивного здоров’я населення, підтримки молоді, захисту інвалідів та людей похилого віку, забезпечення розвитку освіти, спорту, культури, відпочинку;
* **реальний сектор економіки** – створення умов для поступового перетворення господарського комплексу у високоефективну систему, спрямовану на забезпечення стабільного зростання обсягів виробництва, створення сприятливого ринкового середовища, та стимулювання інвестиційно-інноваційного перетворення, сприяння розвитку малого підприємництва;
* **у сфері житлово-комунальних послуг** - забезпечення підвищення ефективності тарифної та енергозберігаючої політики; удосконалення системи управління та розвиток конкурентного середовища в галузі, реконструкції і модернізації систем тепло-, водопостачання та водовідведення, активізації роботи щодо створення об’єднань співвласників багатоквартирних житлових будинків, як основних замовників житлово-комунальних послуг, обладнання житлових будинків засобами обліку обсягів наданих послуг; оновлення парку комунального транспорту, машин та дорожньої техніки;
* **охорона навколишнього середовища** - екологічне оздоровлення довкілля, розвиток рекреації.

**2.1.Соціальна сфера**

**2.1.1.Зайнятість населення та ринок праці**

Головною метою у сфері ринку праці залишається розширення можливостей для реалізації права громадян на гідну працю та підвищення добробуту за рахунок доходів від трудової діяльності, підвищення рівня професійної освіти, що дасть можливість задовольнити потребу роботодавців у необхідних кадрах та забезпечити гарантоване працевлаштування безробітних громадян, посилення мотивації до легальної та продуктивної зайнятості, стимулювання діяльності роботодавців щодо створення нових робочих місць, моніторинг стану трудової міграції населення міста, активізація взаємодії з суб'єктами ринку праці щодо розширення інформації про попит на робочу силу для забезпечення економіки кваліфікованими кадрами у 2022 році заплановано реалізувати такі ***основні завдання та заходи****:*

* організація оплачуваних громадських робіт;
* підвищення якості та результативності надання соціальних послуг незайнятому населенню, здійснення заходів щодо підвищення мотивації до праці, скорочення тривалості безробіття та недопущення депрофесіоналізації;
* сприяння ефективному співробітництву органів місцевої влади, профспілок і працедавців з метою недопущення зростання обсягів безробіття та забезпечення соціальних гарантій громадян;
* сприяння зайнятості громадян, які не здатні на рівних умовах конкурувати на ринку праці, зокрема, людей передпенсійного віку та людей з обмеженими можливостями;
* забезпечення клієнтоцентрованого підходу при підборі підходящої роботи, зокрема, демобілізованим військовослужбовцям, внутрішньо переміщеним особам, переселенцям з Донецької, Луганської областей та з тимчасово окупованих територій АРК і м. Севастополя, з урахуванням їх професійного досвіду та індивідуальних здібностей;
* заповнення вакансій, заявлених роботодавцями, шукачами роботи з числа переміщених осіб;
* направлення зареєстрованих безробітних з числа переміщених осіб для проходження професійного навчання або стажування у роботодавців з подальшим працевлаштуванням;
* сприяння самозайнятості переміщених осіб шляхом надання консультаційних послуг, організації навчання для провадження підприємницької діяльності, надання допомоги по безробіттю одноразово для відкриття власної справи;
* широке залучення безробітних осіб до громадських та інших робіт тимчасового характеру;
* проведення особистих зустрічей з керівниками підприємств – роботодавців для обговорення питань щодо потреби в професійній підготовці, перепідготовці та підвищенні кваліфікації кадрів з числа зареєстрованих безробітних, у тому числі переміщених осіб, уточнення додаткових вимог, що висуваються до претендентів на зайняття вакантних посад;
* сприяння зацікавленості роботодавців у працевлаштуванні на перше робоче місце за отриманою професією (спеціальністю), насамперед, молоді, інвалідів, інших соціально вразливих верств населення;
* стимулювання до підвищення рівня конкурентоспроможності на ринку праці осіб віком від 45 років, насамперед шляхом отримання одноразового ваучера для проходження перепідготовки або спеціалізації, підвищення кваліфікації, підготовки на наступному освітньо-кваліфікаційному рівні за професією, спеціальністю;
* інформування роботодавців у відповідності з профілем підприємства про професійно – кваліфікаційний склад переміщених осіб, які зареєстровані в центрі зайнятості;
* створення сприятливих передумов для професійного самовизначення та самореалізації молоді;
* систематичне проведення ярмарків вакансій та аукціонів претендентів з метою заповнення наявних у роботодавців вакансій;
* надання одноразової виплати допомоги безробітним для відкриття власної справи.

**2.1.2. Грошові доходи населення**

З метою недопущення зниження доходів населення від трудової діяльності, сприяння підвищенню всіма суб’єктами господарювання тарифних ставок і посадових окладів на основі нових мінімальних розмірів заробітної плати, усунення диспропорції між результативністю праці та розміром заробітної плати, посилення контролю за додержанням відповідних державних гарантій оплати праці, недопущення виникнення заборгованості виплати заробітної плати визначені ***основні завдання та заходи*** на 2022 рік:

* посилення контролю за додержанням всіма об’єктами господарювання відповідних державних гарантій оплати праці, здійснення індексації заробітної плати у зв’язку зі змінами споживчих цін та компенсації заробітної плати внаслідок порушення терміну її виплати, забезпечення контролю за своєчасністю виплати поточної заробітної плати на економічно активних підприємствах та сприяння ліквідації заборгованості, проведення моніторінгу виконання графіків погашення заборгованості із виплати заробітної плати та вжиття заходів відповідного реагування до порушників;
* забезпечення контролю за своєчасністю виплати поточної заробітної плати на економічно-активних підприємствах та сприяння ліквідації заборгованості;
* посилення контролю щодо додержання трудового законодавства, особливо щодо дотримання відповідних державних гарантій з оплати праці;
* легалізація трудових відносин у сфері зайнятості населення та виплати заробітної плати;
* здійснення моніторингу укладення колективних договорів на підприємствах, в установах та організаціях, які використовують найману працю;
* запобігання виникненню трудових спорів (конфліктів);
* надання освітньо-правової допомоги громадянам у питаннях трудового законодавства;
* сприяння зростанню середньомісячної заробітної плати в місті.

**2.1.4. Соціальний захист населення**

З метою соціальної підтримки найбільш вразливих верств населення – інвалідів, пенсіонерів, чорнобильців, одиноких непрацездатних та малозабезпечених громадян; забезпечення осіб з інвалідністю спецавтотранспортом та технічними й іншими засобами реабілітації, а також підняття рівня та розширення спектру надання соціальних послуг у територіальних громадах на фоні реформи децентралізації влади у 2022 році заплановано реалізувати такі ***основні завдання та заходи:***

* підвищення якості надання соціальних послуг соціально-незахищеним верствам населення;
* відкриття Центру ранньої реабілітації дітей з інвалідністю в Ірпінській міській територіальній громаді;
* посилення контролю за додержанням всіма об’єктами господарювання відповідних державних гарантій оплати праці, здійснення індексації заробітної плати у зв’язку зі змінами споживчих цін та компенсації заробітної плати внаслідок порушення терміну її виплати, забезпечення контролю за своєчасністю виплати поточної заробітної плати на економічно активних підприємствах та сприяння ліквідації заборгованості, проведення моніторингу виконання графіків погашення заборгованості із виплати заробітної плати та вжиття заходів відповідного реагування до порушників;
* здійснення моніторингу укладання колективних договорів на підприємствах, в установах та організаціях , які використовують найману працю;
* підвищення ефективності надання соціальної допомоги, сприяння реалізації заходів адресної соціальної підтримки населення;
* забезпечення безперешкодного доступу інвалідів до об’єктів соціальної інфраструктури.

**2.1.5. Демографічний розвиток, підтримка сім’ї та молоді**

З метою соціально-правового захисту дітей, попередження дитячої бездоглядності та безпритульності, підтримки національних сімейних традицій, формування відповідального батьківства та материнства, популяризації позитивного досвіду сімейних форм виховання дітей-сиріт та дітей позбавлених батьківського піклування, негативних проявів у дитячому середовищі, пропаганди здорового способу життя, створення системи правових та соціально-економічних умов для ефективної соціалізації та самореалізації молоді, забезпечення всебічної підтримки та розвитку її громадської активності, реалізації інтелектуального, фізичного, творчого потенціалу молоді, на виконання затверджених міських програм, службою у справах дітей та сім’ї Ірпінської міської ради на 2022 рік заплановані такі ***основні завдання та заходи***:

* підтримка та посилення соціального захисту дітей-сиріт, дітей, позбавлених батьківського піклування, дітей, що опинилися у складних життєвих обставинах, дітей з багатодітних сімей;
* відзначення багатодітних матерів, яким присвоєно почесне звання України «Мати-героїня» (за потребою);
* забезпечити оздоровлення та відпочинок дітей, які потребують особливої соціальної уваги та підтримки (дітей-сиріт, дітей позбавлених батьківських прав, дітей з інвалідністю, дітей з багатодітних родин, дітей з малозабезпечених сімей, дітей учасників АТО, дітей ВПО та ін.);
* проведення профілактичних рейдів: «Сім’я», «Увага - дитина!», «Вулиця», «Урок»;
* проведення новорічно-різдвяних заходів для дітей соціально-незахищених категорій;
* заходи з нагоди Дня молоді, Дня Конституції, Дня сім’ї, Дня захисту дітей, Дня усиновлення; Дня Державного Прапора та Дня Незалежності України, Дня міста,
* проведення інформаційно-просвітницьких заходів щодо протидії торгівлі людьми, попередження насильства в сім’ї, запобігання прояву насильства, булінгу у дитячому та підлітковому середовищі, з питань протидії торгівлі людьми, з питань опіки та усиновлення;
* профілактичні акції: «Захисти своїх дітей від ВІЛ/СНІД», «Наркотикам – НІ!», «Обирай життя», «Обери здоровий спосіб життя», «Зупинимо насилля разом»;
* проведення міських заходів у рамках Всеукраїнської акції «16 днів проти насильства», Всеукраїнського тижня права;
* проведення міських акцій «Школярик», «З любов’ю до дітей»;
* проведення фестивалю творчості для дітей з обмеженими функціональними можливостями «Повір у себе»;
* призовна кампанія "Весна", "Осінь".

**2.1.6. Житлово-комунальне господарство**

З метою задоволення потреб населення і господарського комплексу в житлово-комунальних послугах належної якості відповідно до національних нормативів і національних стандартів, підвищення ефективності та надійності функціонування житлово-комунальних систем життєзабезпечення населення, впровадження ресурсо- та енергозберігаючих технологій, створення умов для залучення приватних підприємств, управляючих компаній та інвестицій у розвиток галузі у 2022 році передбачено реалізацію таких ***основних завдань та заходів***:

* створення умов для надійного і безпечного отримання житлово-комунальних послуг за доступними цінами;
* поліпшення якості управління житлом та комунальною інфраструктурою;
* підвищення компетенції ОСББ для управління, обслуговування спільної власності;
* стимулювання інноваційної, інвестиційної та енергозберігаючої активності суб’єктів господарювання;
* удосконалення системи фінансування житлово-комунального господарства, оплати житла і комунальних послуг та системи соціального захисту населення, здійснення ефективної тарифної політики;
* демонополізація житлово-комунального господарства, розвиток конкурентного середовища на ринку житлово-комунальних послуг;
* підвищення ефективності використання енергоносіїв та інших ресурсів, радикального зниження енергоємності виробництва, підвищення енергоефективності будинків, створення стимулів та умов для переходу економіки на раціональне використання та економне витрачання енергоресурсів;
* покращання благоустрою міста, розвиток територій громадського призначення.
* впровадження у багатоквартирних будинках засобів обліку комунальних послуг;
* відновлення систем пожежогасіння та димовідведення у багатоповерхових будівлях за наявності в них приміщень комунальної власності;
* проведення робіт з освітлення пішохідних переходів, встановлення світлофорних об’єктів, освітлення аварійно-небезпечних ділянок доріг при умові співфінансування;
* проведення семінарів, “круглих столів” та навчань з питань створення ОСББ та обрання управителя та ін.
* організувати постійне висвітлення в засобах масової інформації актуальних питань щодо змін в сфері житлово-комунального господарства та інформації щодо забезпечення безпеки дорожнього руху.

**2.1.7. Містобудування та архітектура**

З метою створення сприятливих умов інвестиційної діяльності у будівництві, підвищення конкурентоспроможності та нарощування потужностей місцевих будівельних підприємств відповідно до потреб ринку будівельних робіт; поліпшення житлових умов населення міста шляхом створення ефективного житлового сектору, який би задовольнив потреби основної частини мешканців міста на рівні, що відповідає їх платоспроможному попиту, досягнення максимальної ефективності використання бюджетних коштів при забезпеченні громадян житлом та підвищення якості об’єктів соціально-культурного призначення, житлово-комунального господарства, соціальної та виробничої інфраструктури комунальної власності у 2022 році передбачається реалізувати такі ***основні завдання та заходи*:**

* продовження роботи з удосконалення та забезпечення прозорості дозвільних процедур у будівництві, врахування громадської думки під час вирішення питань планування та забудови територій;
* затвердження комплексної просторової схеми Ірпінської міської територіальної громади;
* затвердження меж Ірпінської міської територіальної громади;
* створення умов для захисту майнових інтересів учасників будівництва об’єктів;
* сприяння розвитку матеріально-технічної бази будівельних організацій для реалізації сучасних інвестиційних проектів, забезпечення їх кваліфікованими інженерно-технічними та робітничими кадрами;
* збільшення мережі соціальної інфраструктури області шляхом будівництва (або добудова), реконструкції та ремонту лікарень, закладів освіти, будинків культури;
* продовження реконструкції та будівництва автомобільних доріг місцевого значення, реконструкції тротуарів міста;
* передача на затвердження проекту землеустрою щодо встановлення меж м. Ірпінь Верховною Радою України;
* постійне інформування населення міста щодо переліку багатоквартирних житлових будинків, зазначених у відповідних державних житлових програмах, шляхом розміщення інформації на сайті міста;
* здійснення резервування земельних ділянок під будівництво доступного житла, які забезпечені інженерною, транспортною та соціальною інфраструктурою та контроль за цільовим використанням земельних ділянок замовниками будівництва (забудовниками);
* передбачення коштів з бюджету для будівництва (придбання) житла для сімей військовослужбовців, які загинули під час виконання службових обов’язків при проведенні заходів антитерористичної операції;
* запровадження прогресивних архітектурно-конструктивних і технічних рішень у розробленні та впровадженні економічних та енергозберігаючих проектів житлових будинків;
* облаштування додаткових паркомісць та майданчиків для стоянок автомобілів;
* проектування та будівництво шляхопроводу та нових трас для інженерних мереж та реконструкція існуючих;
* організація території природно-заповідного фонду та створенням ландшафтного заказника або парку «Потоки» в місті Ірпінь;
* будівництво парків та скверів в селах Козинці, Михайлівсько-Рубежівці;
* облаштування зони відпочинку поряд з водоймами міста Ірпінь та в селах Козинці, Михайлівсько-Рубежівці (пляжі, місця дозвілля).

**2.2. Гуманітарна сфера**

**2.2.1 Охорона здоров’я**

З метою зміцнення здоров’я населення, шляхом забезпечення потреб населення у вторинній медичній допомозі; поліпшення рівня надання медичної допомоги на вторинному рівні та збереження здоров’я населення; підвищення рівня надання медичної допомоги вагітним, породіллям та новонародженим у лікувально-профілактичних закладах; забезпечення державних гарантій соціального захисту громадян, щодо безоплатного придбання ліків за рецептами лікарів на 2022 рік заплановані такі ***основні завдання та заходи***:

* закінчення будівництва Медичного центру з подальшим створенням на його базі повноцінного багатопрофільного стаціонару для мешканців Ірпінської МТГ;
* створення медичної служби транспорту в структурі КНП «Ірпінська центральна міська лікарня», що забезпечить транспортування хворих між медичними закладами Бучанського району, транспортування пацієнтів на вищий рівень надання медичної допомоги;
* курс на автономізацію (заключення Меморандумів з закладами ІІ – IV рівня надання медичної допомоги (НДІ, кафедри);
* постійна робота над оновленням матеріально-технічної бази підрозділів, навчання сучасним методам лікування;
* впровадження Програми страхування для працівників бюджетної сфери за кошти Ірпінської міської ради;
* робота за Програмою медичних гарантій. Заключити договір з НСЗУ на 19 пакетів;
* зміна статусу лікарні на Клініку – покращить імідж лікарні та якість надання медичних послуг, дасть змогу закладу стати автономізованим від інших закладів вищого рівня і займатися науковою діяльністю;
* взаємодія КНП «Ірпінська центральна міська лікарня» з європейською науковою спільнотою.

**2.2.2. Освіта**

З метою створення сучасного середовища з надання якісних освітніх послуг та стабільного розвитку мережі закладів дошкільної, загальної середньої та позашкільної освіти у 2022 році заплановано виконання таких ***основних завдань та заходів:***

* вивчення перспективи та здійснення прогнозування наповнюваності закладів освіти;
* впровадження сучасних управлінських систем в освіті;
* забезпечення системного моніторингу якості освіти;
* раціональне використання кадрового потенціалу педагогічних працівників закладів освіти;
* розширення академічних свобод і формування простору для творчої праці вчителя;
* оновлення змісту і форм професійної діяльності педагогічних працівників, підвищення педагогічної культури вчителів та розвиток педагогічної творчості в освіті, удосконалення системи підготовки педагогічних кадрів, їх професійної діяльності та післядипломної освіти;
* створення в закладах освіти єдиного інформаційно-освітнього простору для забезпечення нової якості навчання та комплексного підходу до використання сучасних інформаційно-комунікаційних технологій у освітньому процесі;
* заохочення і підтримка обдарованих дітей, запровадження сучасних методик виявлення, навчання і виховання обдарованої молоді, впровадження дієвого механізму стимулювання учнів та їх наставників. Популяризація здобутків учнів та поширення досвіду роботи педагогічних і науково-педагогічних працівників;
* налагодження освітніх контактів, співпраця у міжнародних програмах і проектах, активізація партнерських зв’язків між освітянами різних країн, створення освітніх туристичних маршрутів;
* залучення додаткових коштів для підвищення якості матеріально-технічного забезпечення закладів освіти;
* реалізація стратегії впровадження сучасних енергозберігаючих технологій;
* заохочення приватної ініціативи щодо створення ЗДО;
* реалізація системи заходів щодо пожежної безпеки;
* завершення добудови ДНЗ №5 «Віночок»;
* проектування та добудова ДНЗ №2 «Веснянка»;
* реконструкція будівлі по вулиці Давидчука під дошкільний заклад освіти;
* розглянути можливість будівництва за рахунок позабюджетних коштів закладу загальної середньої освіти м. Ірпені;
* вивчення питання будівництва в місті Ірпені позашкільного закладу освіти з сучасною матеріально-технічною базою;
* створення міжшкільного ресурсного центру шляхом реорганізації відповідно до законодавства діючого МНВК.

**2.2.3. Культура і туризм**

З метою створення в Ірпінській міській територіальній громаді оригінального культурного продукту, враховуючи  сучасні тенденції розвитку міста, виходячи з реального попиту населення та з використанням історико-культурних особливостей та створення розгалуженої мережі закладів та інших об’єктів культури, орієнтованих на потреби територіальної громади; облаштування мережі зон культурного відпочинку та дозвілля з використання історико-культурних надбань та ландшафтних ресурсів визначено такі ***основні завдання та заходи*** на 2022 рік:

* Надання якісних бібліотечно-інформаційних послуг місцевій громаді та інтеграція бібліотек у світовий інформаційний простір
* Створення мобільної мережі бібліотек
* Систематичне поповнення та оновлення бібліотечних документно-інформаційних ресурсів на різних носіях (традиційних та електронних) з урахуванням потреб користувачів
* Підвищення соціальної ролі читання як процесу культурного, професійного та інтелектуального збагачення людини, формування інформаційної та технологічної грамотності, що сприяє сталому розвитку громади
* Формування інформаційної та технологічної грамотності
* Ефективна комунікація між бібліотекою та органами державної влади та самоврядування, громадськими організаціями, закладами освіти і культури з урахуванням інтересів і потреб бібліотек і їхніх користувачів.
* Розкриття документно-інформаційних ресурсів бібліотек.
* Реконструкція міського будинку культури в культурно-мистецький центр з галерейними залами та філією школи мистецтв.
* Реконструкція центрального будинку культури в сучасний багатофункціональний центр культури.
* Будівництво на базі клубу району Романівка центру творчості та відпочинку.
* Завершення будівництва культурно-мистецького центру в с. Михайлівка-Рубежівка.
* Проведення капітальних ремонтів, поліпшення матеріальної бази будинків культури сіл Козинці та Діброва.
* Постійний моніторинг та корекція діяльності клубних закладів, відповідно до сформованого громадою попиту.
* Створення умов для забезпечення максимального рівня охоплення жителів громади послугами у сфері мистецької освіти на базі Ірпінської дитячої школи мистецтв ім. Михайла Вериківського (далі – ІДШМ).
* Забезпечення пріоритетності навчання, виховання і підтримки обдарованих дітей та молоді.
* Залучення освітніх, культурно-просвітницьких закладів, інших установ, організацій та широке коло громадськості до організації і підтримки діяльності ІДШМ.
* Забезпечення соціального захисту усіх учасників навчально-виховного процесу.
* Створення умов для забезпечення практичної професійної перепідготовки та підвищення кваліфікації викладачів системи мистецької освіти.
* Створення умов для трансформації історико-краєзнавчого музею в сучасний, мультифункціональний виставковий простір.
* Створення нових музейних об҆єктів.
* Підтримка приватних музеїв.
* Видавництво історико-краєзнавчої літератури.
* Впровадження дієвих заходів щодо збереження об’єктів культурної спадщини;
* Створення власного презентабельного історико-культурного простору та просування громади, як центру матеріальної та нематеріальної культурної спадщини.
* Створення сприятливої платформи для розвитку народного мистецтва.
* Стимулювання ефективного застосування та трансформації кращих зразків аматорського мистецтва та народної творчості.
* Облаштування мережі зон культурного відпочинку та дозвілля з використання історико-культурних надбань та ландшафтних ресурсів.
* Організація культурно-масових заходів.
* Культурне співробітництво.
* Підтримка діячів культури та творчих колективів громади.

**2.2.4.Фізична культура і спорт**

З метою створення необхідних умов для розвитку фізичної культури і спорту серед населення за місцем проживання; проведення щорічних комплексних фізкультурно-спортивних заходів серед населення (турніри, фестивалі, змагання, спартакіади, з різних видів спорту та спортивні свята); створення можливостей залучення осіб з обмеженими фізичними можливостями до заняття фізичною культурою і спортом; проведення галузевих та міжгалузевих спартакіад серед жителів міста та підприємств, установ ***основними завданнями та заходами*** на 2022 рік є:

* створення необхідних умов для розвитку фізичної культури і спорту серед населення за місцем проживання;
* проведення щорічних комплексних фізкультурно-спортивних заходів серед населення (турніри, фестивалі, змагання, спартакіади, з різних видів спорту та спортивні свята);
* створення можливостей залучення осіб з обмеженими фізичними можливостями до заняття фізичною культурою і спортом;
* проведення галузевих та міжгалузевих спартакіад серед жителів міста та підприємств, установ;
* облаштування спеціального приміщення для занять фізичною культурою для осіб з обмеженими фізичними можливостями і розумовими вадами;
* надання кваліфікаційних спеціалістів по роботі з дітьми та молоддю з особливими потребами ;
* будівництво спортивного комплексу зимових видів спорту “Льодова арена” в м. Ірпінь на розі вул. Північна, 7-г;
* розміщення в місті мережі велопарковок для заохочення розвитку велоспорту;
* проведення фізкультурно-оздоровчих та спортивно-масових заходів з дітьми, молоддю та населенням за місцем проживання.

**2.3. Природокористування та безпека життєдіяльності**

З метою забезпечення екологічно безпечного навколишнього природного середовища для життя та здоров'я населення міста Ірпінь, запровадження еколого-економічного принципу природокористування, шляхом формування екологічної свідомості населення міста, дотримання норм природоохоронного законодавства та зменшення рівня техногенного навантаження на довкілля та проведення попереджувальних заходів у сфері цивільного захисту, техногенної та пожежної безпеки з метою досягнення прийнятного ризику виникнення надзвичайних ситуацій техногенного характеру та зменшення людських та матеріальних втрат; ведення моніторингу довкілля; відновлення та покрашення екологічного стану водних об’єктів, запобігання та ліквідація наслідків шкідливої дії вод; підвищення ефективності превентивних заходів щодо захисту населення і території від надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру визначені такі ***основні завдання та заходи*** на 2022 рік:

* Запобігання забруднення підземних та поверхневих вод;
* Покращення санітарно-екологічного стану водних об’єктів;
* Покращення санітарно-екологічного стану природних джерел;
* Покращення якості питної води;
* Здійснити паспортизацію водних об’єктів м. Ірпінь та сіл Козинці, Михайлівська-Рубежівка, які розташовані на землях комунальної власності;
* Зменшення викидів забруднюючих речовин та покращення стану атмосферного повітря;
* Охорона і раціональне використання земель;
* Озеленення, благоустрій селища, збереження природно-заповідного фонду;
* Розвиток сфери поводження з твердими побутовими відходами;
* Екологічна освіта і виховання;
* Раціональне використання земель;
* Забезпечення нормальних умов роботи відповідальних осіб, комісії з питань ТЕБ та НС, евакокомісії, які пов’язані з виконанням організаційних робіт по забезпеченню захисту населення і територій від НС техногенного та природного характеру;
* Створення матеріального резерву для запобігання, ліквідації надзвичайних ситуацій техногенного і природного характеру та їх наслідків;
* Здійснення запобіжних заходів у разі загрози виникнення надзвичайної ситуації;
* Ліквідація надзвичайних ситуацій техногенного і природного характеру, терористичних проявів та їх наслідків;
* Відшкодування шкоди особам, які постраждали від НС техногенного та природного характеру чи терористичних актів, згідно законодавства;
* Відшкодування матеріальних збитків підприємствам, закладам, населенню, яке постраждало від НС техногенного та природного характеру чи терористичних актів, згідно законодавства;
* Відшкодування збитків підприємствам, закладам на відновлення техніки, яка залучалась і вийшла з ладу під час ліквідації НС техногенного та природного характеру, чи терористичних актів;
* Створення системи оповіщення населення в умовах стихійного лиха, при загрозі і виникненні надзвичайної ситуації в місцях найбільшого скупчення людей.

**2.4. Регуляторна політика та розвиток підприємництва**

З метою створення сприятливих умов для започаткування, ведення та розвитку підприємницької діяльності, у тому числі забезпечення підтримки соціального підприємництва; сприяння створенню в місті нових об’єктів підтримки підприємництва; підвищення якості та сприяння в організації надання адміністративних послуг в електронній формі створення зручних і сприятливих умов отримання послуг; спрощення процедури отримання адміністративних послуг та поліпшення якості їх надання; створення сприятливих умов для активізації підприємницької діяльності, забезпечення конкурентоспроможності малого та середнього підприємництва, а також підвищення його ролі у вирішенні завдань соціально-економічного розвитку міста на 2022 рік визначено такі ***основні завдання та заходи****:*

* реалізація заходів Програми розвитку малого та середнього підприємництва Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2023 роки;
* покращення кадрового забезпечення МСП;
* проведення за потребою засідань Інвестиційної ради з питань розвитку підприємництва;
* проведення нарад, семінарів та «круглих столів» для підприємців;
* інформування підприємців про діяльність бізнес-асоціацій, спрямовану на розвиток та підвищення конкурентоспроможності МСП;
* організація та проведення конференції щодо перспективних напрямів розвитку підприємництва;
* проведення навчальних семінарів, тематичних зустрічей для розробників проектів регуляторних актів з питань реалізації державної регуляторної політики у сфері господарської діяльності;
* сприяння розвитку бізнес-інкубаторів та інших елементів інфраструктури малого та середнього підприємництва, у тому числі на базі навчальних закладів регіону;
* створення нових об’єктів інфраструктури, ведення переліку об’єктів інфраструктури підтримки підприємництва;
* залучення суб'єктів малого та середнього підприємництва до діяльності у пріоритетних для міста напрямках;
* застосування інформаційних технологій, розвиток інтернет-ресурсів з метою забезпечення вільного доступу підприємців до баз даних щодо ресурсів міста;
* організація проведення круглих столів, семінарів з обговорення нагальних питань розвитку підприємництва.

***Очікувані результати***

* зростання кількості малих і середніх підприємств 2022 році;
* збільшення кількості малих підприємств на 10 тис. осіб наявного населення;
* зростання кількості зареєстрованих фізичних осіб-підприємців;
* зростання обсягу реалізованої продукції (товарів, послуг) на малих і середніх підприємствах;
* збільшення частки малих підприємств у загальному обсязі реалізованої продукції (товарів, послуг);
* зростання загальної суми податкових надходжень до бюджетів усіх рівнів від діяльності малого і середнього підприємництва;
* розширення кількості об’єктів інфраструктури підтримки підприємництва;
* розширення засобів інформування підприємців щодо ресурсного потенціалу міста;
* формування позитивної суспільної думки про малий та середній бізнес;
* підвищення рівня знань підприємців та управлінських кадрів сфери підтримки підприємництва з питань започаткування, ведення господарської діяльності та підтримки її розвитку;
* консолідація зусиль органів влади, підприємців та громадських організацій щодо реалізації потенціалу малого та середнього підприємництва.

**2.5. Розвиток реального сектору економіки**

**2.5.1 Промисловість**

Питання промислового розвитку є одним з найактуальніших з огляду на необхідність забезпечення зростання та оновлення економіки в Україні.

Подальше вдосконалення роботи щодо створення умов для поступового перетворення промислового комплексу у високоефективну систему, спрямовану на забезпечення стабільного зростання обсягів виробництва та щодо сприяння створенню нових виробництв та технологічної модернізації діючих підприємств з виробництва продукції з високою доданою вартістю, розширення асортиментної лінійки експортоорієнтованих та імпортозамінних товарів на 2022 рік передбачені такі ***основні завдання та заходи:***

* підвищення ефективності виробництва на основі оновлення виробничого апарату промислових підприємств, де це необхідно, проведення комплексної механізації і автоматизації трудомістких процесів;
* зменшення енегроємності виробництва за рахунок впровадження прогресивних енергозберігаючих технологій та устаткування, підвищення ефективності використання паливно-енергетичних ресурсів, оптимізації структури енергоспоживання;
* створення та постійне оновлення бази даних продукції, яку виробляють промислові підприємства з метою використання цих матеріалів для інформування потенційних споживачів;
* активізація інноваційної діяльності підприємств;
* збільшення випуску наукоємної і високотехнологічної конкурентоспроможної продукції, розширення її асортименту, підвищення якості;
* підвищення ефективності виробництва на основі оновлення виробничого апарату промислових підприємств, де це необхідно, проведення комплексної механізації і автоматизації трудомістких процесів;
* сприяти розширенню кола підприємств, на яких передбачається запровадження системи контролю якості продукції згідно міжнародних стандартів якості продукції – ISO 9001;
* підтримка галузевих промислових підприємств у розвитку виставкової діяльності;
* збільшення обсягів залучених вітчизняних та іноземних інвестицій для розвитку промислового комплексу міста.

**2.5.2. Транспорт**

З метою сприяння більш повному, безпечному, якісному задоволенню потреб населення та економіки міста у послугах транспорту, подальше вдосконалення маршрутної мережі. Активізація роботи щодо утримання доріг в належному технічному стані, підвищення якості та рівня безпеки перевезень пасажирів та вантажів за рахунок оновлення рухомого складу всіх видів транспорту та приведення транспортної інфраструктури міста до сучасних вимог на 2022 рік заплановані такі ***основні завдання та заходи***:

* забезпечення мешканців міста та селищ транспортним сполученням та створення умов для його безперервного та безпечного функціонування;
* здійснення заходів по забезпеченню безпеки руху автотранспорту та перевезення пасажирів;
* поліпшення транспортно-експлуатаційного стану автомобільних доріг та дорожньої інфраструктури;
* забезпечення відкриття нових маршрутів шляхом вивчення пасажиропотоку на відповідних напрямках;
* оновлення рухомого складу автоперевізників;
* підвищення рівня інформаційного забезпечення учасників дорожнього руху;
* обладнання автобусів пристосуваннями для пасажирів-інвалідів.

**Очікувані результати:**

* Розширення маршрутної сітки;
* Покращення якості надання послуг з перевезення пасажирів.

**2.5.3. Зв’язок**

З метою повного і якісного задоволення потреб населення та економіки міста у послугах зв’язку, розбудова телекомунікаційних мереж на базі передових новітніх технологій на 2022 рік визначено такі ***основні завдання та заходи****:*

* забезпечення рівних умов доступу споживачів до мережі Інтернет в усіх селищах, зниження вартості користування інтернетом;
* застосування радіотехнологій та технологій рухомого (мобільного зв’язку) з метою розширення можливостей для доступу до національних та світових інформаційних ресурсів;
* розвиток новітніх технологій у сфері надання широкосмугового доступу до мережі Інтернет, ІР – телебачення та ІР –телефонії;
* створення необхідних умов для якісного обслуговування споживачів поштового зв’язку та відповідних умов праці для персоналу;
* збереження таємниці поштових відправлень, у тому числі листування та іншої письмової кореспонденції, шляхом заміни абонентських шаф, непридатних до експлуатації.

***Очікувані результати***:

* збільшення обсягу доходів від послуг зв’язку;
* збільшення щільності телефонної мережі;

**2.5.4. Розвиток споживчого ринку та сфери послуг**

З метою забезпечення продовольчої безпеки міста та сіл; задоволення попиту населення на товари, в тому числі першої необхідності, у повному обсязі, за доступними цінами та гарантованої якості; формування торговельної інфраструктури з урахуванням відповідних нормативів забезпеченості мешканців об'єктами торгівлі та побуту; ліквідація несанкціонованої і стихійної торгівлі; розширення доступності соціально значимих послуг побутового обслуговування для малозабезпечених категорій громадян на 2022 рік заплановані такі ***основні завдання та заходи***:

* забезпечення продовольчої безпеки міста шляхом удосконалення роботи по залученню на споживчий ринок міста товарних ресурсів (проведення ярмарків за участю безпосередніх товаровиробників, підприємств переробної промисловості та фермерських господарств);
* розвиток мережі закладів торговельного та побутового обслуговування шляхом покращення санітарно-технічного стану будівель та зовнішнього вигляду ринків, підвищення рівня обслуговування покупців і умов праці для торгуючих, залучення до торгівлі безпосередніх виробників сільськогосподарської продукції;
* подальше вдосконалення діяльності підприємств ринкової мережі, поступове перетворення їх у торговельно-сервісні комплекси з наданням населенню різноманітних послуг;
* збільшення кількості торгових місць для продажу громадянами плодоовочевої продукції, вирощеної на власних присадибних ділянках;
* розширення мережі майданчиків для проведення сезонної та ярмаркової торгівлі;
* розширення мережі закладів ресторанного господарства, швидкого харчування, кафе з прийнятним рівнем цін, підвищення культури обслуговування;
* збільшення кількості об'єктів, що надають побутові послуги малозабезпеченим громадянам за доступними та пільговими цінами.

***Очікувані результати:***

* збільшення обсягу роздрібного товарообороту;
* збереження досягнутого рівня забезпеченості населення стаціонарними магазинами, підприємствами ресторанного господарства та ринками;
* збільшення товарообороту підприємств торгівлі на 1 особу;
* зростання обсягів побутових послуг;
* збільшення кількості підприємств побутового обслуговування населення.

**2.6. Інвестиційна та зовнішньоекономічна діяльність**

Основною метою реалізації інвестиційної політики в 2022 році є подальше нарощування обсягів залучення інвестицій в економіку міста, зокрема для створення нових та збереження існуючих робочих місць, розвитку мережі об’єктів соціально-культурного та комунального призначення, а особливо впровадження інвестиційних проектів, спрямованих на економію енергоресурсів.

Одним із напрямів залучення інвестицій є формування та реалізація ефективної зовнішньоекономічної політики, подальше підвищення інвестиційної привабливості та формування позитивного іміджу території на національному на міжнародному рівнях. З метою підтримки суб’єктів зовнішньоекономічної діяльності міста в освоєнні нових ринків експорту товарів і послуг та у максимальному використанні можливостей зони вільної торгівлі між Україною та Європейським Союзом, розширення міжнародного та транскордонного співробітництва, на 2022 рік визначено такі ***основні завдання та заходи:***

* створення сприятливого інвестиційного клімату в місті, залучення інвестицій;
* забезпечення супроводу інвестиційних проектів шляхом створення стабільних умов для реалізації інвестиційних проектів, оперативне вирішення проблемних питань в межах компетенції виконавчого комітету;
* сприяння покращенню інвестиційного іміджу регіону;
* участь в інвестиційних ярмарках;
* формування сучасної комплексної інфраструктури житлово-комунального господарства за рахунок коштів іноземних інвесторів;
* удосконалення структури експорту та імпорту;
* розширення ринків збуту продукції місцевих товаровиробників;
* підтримка ініціатив громади, спрямованих на кооперацію з іноземними партнерами у процесах реалізації міжнародних проектів та програм;
* з метою розширення асортименту продукції, яка користується попитом у країнах Європи, продовжити маркетингові дослідження та впровадження у виробництво нових видів продукції;
* формування ефективної державно-корпоративної стратегії просування товарів та послуг місцевих виробників на ринки інших країн: користуючись набутим міжнародним досвідом культурного обміну, забезпечити підтримку дій місцевих виробників продукції – експортерів на зовнішніх ринках з використанням інструментарію економічної дипломатії;підтримка участі підприємств у міжнародних виставках і ярмарках;
* координація роботи органів місцевого самоврядування та виконавчої влади у сфері міжнародної діяльності:визначення напрямів міжнародної діяльності та шляхів її здійснення;організація планування міжнародної діяльності згідно нормативно – правової бази;
* ініціювання та кооперація з іноземними партнерами у процесах реалізації міжнародних проектів і програм.
* забезпечення участі суб’єктів підприємницької діяльності у міжнародних виставково-ярмаркових заходах як інструменту презентації економічного потенціалу міста на світовому рівні.

**2.7. Фінансові ресурси**

З метою забезпечення стійкого збільшення надходжень до місцевого бюджету шляхом створення сприятливих умов для покращення фінансового стану підприємств, розвитку конкурентоспроможного виробництва та підприємництва, проведення раціональної та ефективної податково-бюджетної політики, дотримання жорсткої фінансової дисципліни, підвищення результативності бюджетних видатків у 2022 році визначено такі ***основні завдання та заходи***:

* зміцнення фінансової спроможності місцевого бюджету шляхом: забезпечення виконання місцевого бюджету у відповідності до затверджених показників;
* щоквартальне нарощування доходів місцевого бюджету при забезпеченні його збалансованості відповідно до темпів зростання макроекономічних показників;
* здійснення поглибленого аналізу виконання місцевого бюджету, виявлення додаткових резервів для його наповнення та забезпечення у повному обсязі бюджетними призначеннями видатків на виплату заробітної плати та оплату енергоносіїв бюджетних установ;
* проведення роботи щодо поліпшення адміністрування податків, розширення податкової бази, виявлення та усунення негативних чинників, які несприятливо впливають на рівень надходжень податків, зборів і обов’язкових зборів до місцевого бюджету.
* налагодження партнерських відносин із платниками податків та подальше підвищення рівня добровільної сплати платежів;
* забезпечення повної сплати нарахованих податків і платежів до бюджетів усіх рівнів;
* проведення цілеспрямованої роботи по скороченню податкового боргу, подоланню збиткової діяльності суб‘єктів господарювання;
* проведення роботи щодо виявлення найманих осіб без належного оформлення трудових угод з роботодавцями та залучення громадян до державної реєстрації;
* інвентаризація програм, затверджених міською радою та визначення їх пріоритетності щодо фінансування;
* недопущення виникнення кредиторської та дебіторської заборгованості у бюджетній сфері;
* розірвання в установленому порядку договорів оренди земельних ділянок в разі систематичної несплати орендної плати громадянами, фізичними особами - суб’єктами господарювання та юридичними особами;
* спрямування коштів бюджету розвитку на модернізацію об’єктів інфраструктури в місті, для підвищення інвестиційної привабливості та інноваційного розвитку міста;
* застосування програмно-цільового методу в бюджетному процесі;
* забезпечення економного та ефективного використання видатків на енергоносії, транспортні послуги, зв’язок, представницькі витрати, відрядження тощо.

**3. ДЖЕРЕЛА ФІНАНСУВАННЯ ПРОГРАМИ СОЦІАЛЬНО-ЕКОНОМІЧНОГО ТА КУЛЬТУРНОГО РОЗВИТКУ ІРПІНСЬКОЇ МІСЬКОЇ ТЕРИТОРІАЛЬНОЇ ГРОМАДИ НА 2022 РІК.**

Реалізацію заходів Програми соціально-економічного та культурного розвитку Ірпінської міської територіальної громади на 2022 рік та основні напрями розвитку на 2023-2024 роки передбачається здійснювати за рахунок коштів Державного фонду регіонального розвитку, субвенцій з державного бюджету місцевим бюджетам, обласного і місцевих бюджетів (за узгодженням) в межах видатків, що передбачені для головних розпорядників бюджетних коштів, відповідальних за їх виконання, а також інших джерел, не заборонених законодавством.

У 2022 році в місті здійснюватиметься реалізація 35 місцевих комплексних та цільових програм, розробниками, відповідальними виконавцями та головними розпорядниками бюджетних коштів яких є 12 структурних підрозділів виконавчого комітету Ірпінської міської ради.

**Додаток 1 до Програми**

**ПРОГНОЗНІ ПОКАЗНИКИ**

**економічного і соціального розвитку Ірпінської міської територіальної громади у 2022-2024 роках**

| **№ п/п** | **Назва показника** | **Одиниця виміру** | **2022 рік** | **2023 рік** | **2024 рік** |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | Середньорічна чисельність наявного населення | тис. осіб | 69,2 | 70,5 | 72,2 |
|  | Загальний приріст населення | осіб | 2012 | 2000 | 1700 |
|  | Індекс промислового виробництва, у порівняних цінах | % | 104,2 | 105,1 | 105,2 |
| 1. . | Обсяг реалізованої промислової продукції у відпускних цінах підприємств | млн грн | 3913,1 | 4112,7 | 4326,5 |
| 1. . | Кількість малих і середніх підприємств на 10 тис. осіб наявного населення | од. | 112 | 114 | 116 |
|  | Загальна сума надходжень до бюджетів усіх рівнів, одержаних від діяльності малого та середнього підприємництва | млн.грн | 1200,0 | 1240,0 | 1350,0 |
| 1. . | Обсяг прямих іноземних інвестицій, наростаючим підсумком | млн дол. США | 13,5 | 13,6 | 13,7 |
| 1. . | Обсяг обороту роздрібної торгівлі | млн грн | 4613,0 | 5535,6 | 6476,7 |
| 1. . | Обсяг експорту товарів | млн дол. США | 28,4 | 29,1 | 29,8 |
| 1. . | Обсяг імпорту товарів | млн дол. США | 57,8 | 54,9 | 52,8 |
| 1. . | Введення в експлуатацію загальної площі житла за рахунок усіх джерел фінансування | тис.кв.м | 164,4 | 189,1 | 160,7 |
|  | Середньомісячна номінальна заробітна плата одного штатного працівника | грн | 12572,90 | 13339,52 | 14086,53 |
| 1. . | Рівень безробіття населення, визначеного за методологією МОП, у віці 15-70 років, у % до економічно активного населення відповідної вікової групи | % | 3,6 | 3,0 | 2,9 |

**Додаток 2 до Програми**

**Перелік місцевих цільових програм,**

**які передбачається фінансувати у 2022 році**

| **№**  **з/п** | **Назва програми** | **Сума** | **Назва документа, яким затверджена програма** | **Термін дії**  **(роки)** | **Виконавець програми** |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| 1. **Виконавчий комітет Ірпінської міської ради** | | | | | |
|  | Програма забезпечення заходів, пов'язаних з відзначенням державних та професійних свят, ювілейних дат, заохочень підприємств, установ, організацій, їх трудових колективів, окремих громадян за вагомий внесок в соціально-економічний та культурний розвиток Ірпінської територіальної громади 2021 -2025 роки | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2025 роки | Виконавчий комітет Ірпінської міської ради |
|  | Програма розвитку земельних відносин, раціонального використання та охорони земель Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2023 роки | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2023 роки | Відділ земельних ресурсів  КП „Ірпінське земельно-кадастрове бюро” |
|  | Програма розвитку малого та середнього підприємництва Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2023 роки | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2023 роки | Відділ економіки |
|  | "Міська Програма  забезпечення функціонування та фінансової підтримки Центру надання адміністративних послуг та по роботі зі зверненнями громадян «Прозорий офіс» виконавчого комітету  Ірпінської міської ради на 2022 -2025 роки" | -//- |  | 2022-2025 роки | Центер надання адміністративних послуг та по роботі зі зверненнями громадян «Прозорий офіс» |
|  | Міська цільова програма "Громадський бюджет міста Ірпінь на 2020-2023 роки" | -//- | рішення 78 сесії Ірпінської міської ради VIІ скликання від 19.02.20р. № 6303-78-VIІ (зі змінами) | 2020-2023 роки | Виконавчий комітет Ірпінської міської ради |
| **2. Управління праці та соціального захисту населення Ірпінської міської** | | | | | |
|  | Програма формування фонду житла для тимчасового проживання внутрішньо-переміщених осіб на території Ірпінської міської територіальної громади | 2135960,00 грн. | Рішення четвертої сесії Ірпінської міської ради № 37-4-VII від 24.12.2020 | 2021-2025рр. | Виконавчий комітет Ірпінської міської ради |
|  | Комплексна програма «Турбота» Ірпінської міської територіальної громади | 3130597,00 грн. | Рішення четвертої сесії Ірпінської міської ради № 44-4-VII від 24.12.2020 | 2021-2025рр. | Управління праці та соціального захисту населення Ірпінської міської ради |
|  | Програма забезпечення безперешкодного доступу осіб з обмеженими фізичними можливостями до об’єктів громадського та житлового призначення | -//- | Рішення четвертої сесії Ірпінської міської ради № 38-4-VII від 24.12.2020 | 2021-2025рр. | Управління праці та соціального захисту населення Ірпінської міської ради. |
|  | Програма поліпшення стану безпеки, гігієни праці та виробничого середовища в Ірпінській міській територіальній громаді | -//- | Рішення четвертої сесії Ірпінської міської ради № 43-4-VII від 24.12.2020 | 2021-2025рр. | Управління праці та соціального захисту населення Ірпінської міської ради. |
|  | Програма матеріально-технічного забезпечення діяльності управління праці та соціального захисту населення Ірпінської міської ради | 137431,00 грн. | Рішення четвертої сесії Ірпінської міської ради № 39-4-VIIІ від 24.12.2020 | 2020-2021рр. | Управління праці та соціального захисту населення Ірпінської міської ради |
|  | Програма фінансової підтримки громадських організацій Ірпінської міської територіальної громади | 467388,00грн. | Рішення четвертої сесії Ірпінської міської ради № 36-4-VII від 24.12.2020 | 2021р. | Управління праці та соціального захисту населення Ірпінської міської ради |
| **3.КНП «ІЦМЛ»** | | | | | |
|  | Комплексна програма "Здоров’я Ірпінської міської територіальної громади" на 2022 рік | 56 035,842  тис.грн. | Рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 30.09.21р. №      -   -VIІІ | 2022 рік | КНП «ІЦМЛ» |
| **4.Відділ фізичної культури та спорту** | | | | | |
|  | Програма розвитку фізичної культури і спорту на 2017-2021 роки”. | 74092239,0 тис.грн | Рішення 26 сесії Ірпінської міської ради VIІ скликання від 22.12.16р. № 1696-26-VIІ (змінами) | 2017-2021 роки | Відділ фізичної культури та спорту |
| **5.Комунальне підприємство «Ірпінькомункаціясервіс»** | | | | | |
|  | Програма розвитку інформаційних та комунікаційних технологій Ірпінської міської територіальної громади на 2021 – 2023 р.р. | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2023 роки | Комунальне підприємство «Ірпінькомункаціясервіс» |
| **6.Управління інфраструктурного розвитку, інвестицій та житлово-комунального господарства** | | | | | |
|  | Програма «Благоустрою Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2023 роки» | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2023 роки | Управління інфраструктурного розвитку, інвестицій та житлово-комунального господарства  КП «Управління контроль благоустрою міста» |
|  | Програма поводження з тваринами та регулювання чисельності безпритульних тварин на території Ірпінської міської територіальної громади протягом 2021-2023 років | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2023 роки | Управління інфраструктурного розвитку, інвестицій та житлово-комунального господарства  КП «Управління контроль благоустрою міста» |
|  | Програма «Розвитку дорожнього і мостового господарства та забезпечення безпеки дорожнього руху автомобільних доріг Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2023 роки» | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2023 роки | Управління інфраструктурного розвитку, інвестицій та житлово-комунального господарства |
|  | Програма реформування та розвитку житлово-комунального господарства міста Ірпінь на 2020-2022 роки | -//- | рішення 76 сесії Ірпінської міської ради VI скликання від 19.12.19р. №6118-76-VIІ | 2020-2022 роки | Управління інфраструктурного розвитку, інвестицій та житлово-комунального господарства |
|  | Програма підтримки об'єднань співвласників багатоквартирних будинків та житлово-будівельних кооперативів у місті Іріпнь на 2019-2021 роки | -//- | рішення 72 сесії Ірпінської міської ради VIІ скликання від 26.09.19р. №5738-72-VIІ | 2019-2021 | Управління інфраструктурного розвитку, інвестицій та житлово-комунального господарства |
|  | Програма перспективного розвитку зелених насаджень м.Ірпінь на 2019-2021 роки | -//- | рішення 62 сесії Ірпінської міської ради VIІ скликання від 19.12.18р. № 4578-62-VIІ | 2019-2021 | Управління інфраструктурного розвитку, інвестицій та житлово-комунального господарства |
|  | Програма «Питна вода» КП «Ірпіньводоканал» на 2021-2031 роки | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2023 роки | Управління інфраструктурного розвитку, інвестицій та житлово-комунального господарства |
|  | Співфінансування заходів з енергозбереження, реконструкції і модернізації багатоквартирних будинків Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2025 роки» | -//- | Рішення ІМР  від 20.05.2021  № 915-10-VII | 2021-2025 роки | Виконавчий комітет Ірпінської міської ради |
| **7. Відділ з питань надзвичайних ситуацій, оборонної та мобілізаційної роботи**. | | | | | |
|  | Місцева програма запобігання та ліквідації надзвичайних ситуацій природного та техногенного характеру чи терористичних проявів у Ірпінській міській територіальній громаді на 2021-2025 роки» | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2023 роки | Відділ з питань надзвичайних ситуацій оборонної та мобілізаційної роботи, Бучанський РВ ГУ ДСНС України у Київській області |
|  | Місцева Програма «Реалізація заходів щодо виконання Законів України «Про оборону України», «Про військовий обов’язок та військову службу», «Про мобілізаційну підготовку та мобілізацію» у Ірпінській міській територіальній громаді на 2021-2025 роки» | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2025 роки | Бучанський районний територіальний центр комплектування та соціальної підтримки, відділ з питань надзвичайних ситуацій оборонної та мобілізаційної роботи |
| **8.Управління освіти і науки Ірпінської міської ради** | | | | | |
|  | Програма розвитку та удосконалення організації харчування здобувачів освіти в комунальних закладах дошкільної та загальної середньої освіти Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2025 роки | Дошкільна освіта 1310400  Загальна середня освіта 3459316 | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2025 роки | Управління освіти і науки Ірпінської міської ради |
|  | Програма «Обдарована дитина» на 2021-2025 роки | 20000 тис.грн | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2025 роки | Управління освіти і науки Ірпінської міської ради |
|  | Програма Ірпінської територіальної громади"Успішний педагог" | -//- | рішення 24 сесії Ірпінської міської ради VIІ скликання від 17.11.16р. № 1560-24-VIІ (зі змінами) | 2017-2021 роки | Управління освіти і науки Ірпінської міської ради |
|  | Програма розвитку системи освіти м.Ірпеня на 2017-2021 роки | -//- | рішення 28 сесії Ірпінської міської ради VIІ скликання від 23.02.17р. № 1859-28-VIІ (зі змінами) | 2017-2021 роки | Управління освіти і науки Ірпінської міської ради |
|  | Програма Ірпінської міської територіальної громади «Підтримка» | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2025 роки | Управління освіти і науки Ірпінської міської ради  Служба у справах дітей, сім'ї та молоді |
|  | Комплексна програма підтримки сім’ї та забезпечення прав дітей «Щаслива родина – щаслива дитина» | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2025 роки | Управління освіти і науки Ірпінської міської ради  Служба у справах дітей, сім'ї та молоді |
|  | Місцева програма навчання дітей плаванню в м.Ірпені | -//- | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2019-2021роки | Управління освіти і науки Ірпінської міської ради  Служба у справах дітей, сім'ї та молоді |
| **9. Служба у справах дітей та сім'ї** | | | | | |
|  | Комплексна програма «Молодь громади» Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2025 роки | 55,0  тис.грн | Рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2025 роки | Служба у справах дітей та сім'ї Ірпінської міської ради |
|  | Комплексна програма підтримки сім‘ї та забезпечення прав дітей "Щаслива родина - щаслива дитина" Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2025 роки | 750 тис.грн. | Рішення сесії Ірпінської міської ради від 24 грудня 2020 року № 114-4-VIII | 2021- 2025 роки | Служба у справах дітей та сім'ї Ірпінської міської ради |
| **10. Відділ культури, національностей та релігій Ірпінської міської ради** | | | | | |
|  | Комплексна програма розвитку культури Ірпінської міської територіальної громади на 2021-2025 роки | 141235.0 тис.грн. | Рішення сесії Ірпінської міської ради від 24.12.2020 року №102-4-VІІІ | 2022-2025 роки | Відділ культури, національностей та релігій Ірпінської міської ради |
| **11. КП «Муніципальна варта»** | | | | | |
|  | Програма "Безпечна Ірпінська міська територіальна громада" на 2021-2024 роки | 32192,81 тис.грн. | рішення сесії Ірпінської міської ради VIІІ скликання від 24.12.20р. № - -VIІІ | 2021-2024 роки | КП «Муніципальна варта», ГФОГП «Ірпінська муніципальна варта» |

**Міський голова Олександр МАРКУШИН**